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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Türkiye’nin 
yabancı sermayenin geleceği yatırım iklimini 
yaratmak zorunda olduğunu söyledi. Türkiye 

ekonomisinin yapısal sorunları olduğuna dikkat çeken 
Ayhan Zeytinoğlu;

 “Ülke olarak ekonomide enflasyondan işsizliğe 
sorunlarımız belli. Hem çoğu kronikleşen bu sorunları 
çözmek, hem de artan nüfusun refahını sağlayacak 
şekilde büyümek zorundayız. Üstelik bunu küresel 
olarak koşulların zorlaştığı bir süreçte rekabetçi 
olmayı da sağlayarak gerçekleştirmemiz gerekiyor. 
Çünkü pandemi ve ardından gelen Rusya Ukrayna 
savaşı dengeleri değiştirdi. 

Bir yandan da teknolojik gelişmelerin, çevresel ve 
iklimsel koşulların dünyaya dayattığı yeni üretim ve 
alışveriş standartları var. İş birliklerini, farklı düzey-
lerdeki entegrasyonları gözönünde tutarak, değer 
yaratmak üzere yürümek zorundayız. 

Tüm bu gereklilikleri sadece  kaynaklarımızı kul-
lanarak karşılayamayacağımız ortada. Türkiye’nin 
geçmişte başarmış olduğu gibi yabancı sermaye 
çekmesi, bunun için de reform ayarlarına dönerek bu 
iklimi oluşturması lazım.” dedi. 

KSO Başkanı Zeytinoğlu güncel ekonomik gelişme-
ler ile ilgili olarak da değerlendirmelerde bulundu: 

 
İHRACATTA EKİM REKORU
Ekim ayında ihracat yüzde 2,8 artarak 21 milyar 

298 milyon dolara yükseldi. Böylelikle en yüksek ekim 
ayı ihracatı gerçekleştirilmiş oldu. Ekim ayı itibarıy-
la on iki aylık ihracatımız 253,1 milyar dolar olarak 
gerçekleşti. 

Almanya’ya ihracatımız yüzde 0,6 azalarak 1 mil-

yar 679 milyon dolara, Irak’a ihracatımız yüzde 25,9 
azalarak 1 milyar 418 milyon dolara geriledi. ABD’ye 
ihracatımız aynı seviyede kalarak 1 milyar 306 milyon 
dolar olurken, Rusya’ya ihracatımız yüzde 86,3 artışla 
1 milyar 147 milyon dolara çıktı. İngiltere’ye ihracatı-
mız ise yüzde 9,4 düşüşle 1 milyar 106 milyon dolara 
geriledi.   

AB’NİN İHRACATTAKİ PAYI
Avrupa Birliği’ne ihracat yüzde 2,7 artışla 8 milyar 

226 milyon dolara çıkarken, diğer Avrupa ülkelerine 
ihracat yüzde 22,8 artışla 3 milyar 653 milyon dolara 
çıktı. Avrupa’nın ihracatımızdaki payı yüzde 55,7  olur-
ken, Yakın ve Ortadoğu Ülkeleri ne ihracat yüzde 16,5 
artışla 4 milyar 182 milyon dolar olarak gerçekleşti. 
Kuzey Afrika Ülkelerine ihracat ise yüzde 11,8 gerile-
yerek 1 milyar 9 milyon dolara geriledi.

İTHALAT ARTIŞI SÜRÜYOR
Eylül ayında 32,2 milyar dolar olan ithalat ekim 

ayında ithalat bir önceki yılın aynı ayına göre yüzde 
31,9 artışla 29 milyar 303 milyon dolar oldu. Ekim 
ayında Yatırım malları ithalatı yüzde 25,9, Hammadde 
ithalatı yüzde 32, Tüketim malları ithalatı ise yüzde 
39,3 artış gösterdi. 

DIŞ AÇIK VE CARİ AÇIK 
Bu dönemde Dış ticaret açığı yüzde 430,4 artışla 

1,5 milyar dolardan 8 milyar dolara çıktı. Eylül ayında 
2 milyar 966 milyon dolar olan cari açık yıllık bazda 39 
milyar 164 milyon dolara yükseldi.Turizm gelirlerinde 
artış olmasına rağmen artışını sürdüren cari açıkta 
ana etken dış ticaret açığındaki artış oldu. 

“

Yabancı sermayeyi çekecek yatırım 
iklimini yaratmak zorundayız

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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Cari açığı etkileyen faktörler arasında yer alan 
Hizmet gelirleri 4,8 milyar dolardan 6 milyar 83 milyon 
dolara çıkarken, aynı dönemde 1,1 milyar dolar olan dış 
ticaret açığı 8 milyar 97 milyon dolara çıktı. Dış tica-
ret açığındaki yükselişin ekim ayında da sürmesi cari 
açığın artacağının işareti oldu. 

TL DEĞERLENİYOR
Reel döviz kuru endeksi baz alındığında ÜFE ve 

TÜFE bazlı endekslere göre TL’nin değer kazandığı-
nı görüyoruz. Özellikle ÜFE bazlı endeks TL’nin daha 
fazla değer kazandığını gösteriyor. Bu da döviz kur-
larının artık ihracata yeteri kadar destek vermediğini, 
ithalattaki artışa da yeteri kadar engel olamadığını 
gösteriyor.

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda ekim ayın-

da TÜFE aylık yüzde 3,54 artışla yıllık olarak yüz-
de 85,51’e, ÜFE aylık yüzde 2,41 artışla yıllık yüzde 
157,69’a yükseldi. Enflasyondaki artışla maliyet baskı-
sının devam ettiğini görüyoruz. Döviz kurları ve emtia 
fiyatlarında ani hareketler olmaması durumunda; baz 
etkisiyle aralık itibariyle gerilemeler görebileceğimizi 
düşünüyoruz.

KAPASİTE KULLANIMI
Ekim ayında kapasite kullanım oranı geçen yıla 

göre 1,1 puan, eylül ayına göre 0,5 puan gerileyerek 
yüzde 76,9 olarak gerçekleşti. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Sanayi üretimi eylül ayında yüzde 1.6 gerilemesine 

karşın yıllık bazda yüzde 0,4 artış gösterdi. 
Sektörlere baktığımızda yıllık bazda sermaye 

malları ve yüksek teknolojili ürünlerdeki yüzde 7,2 ve 
yüzde 11,5’lik üretim artışı dikkat çekici. Bununla bir-
likte imalat sanayi ve orta 
yüksek 
teknolojili 
ürünlerdeki 
artışlar da yüzde 
0,4’lük genel 
artışın üzerin-

de. Aylık bazda tüm sektörlerde gerileme olurken, yük-
sek teknolojili ürünlerdeki yüzde 4,8’lik üretim artışını 
olumlu buluyoruz.

BÜYÜMEYE KATKI 
Sanayi üretimi büyümenin de öncü göstergelerin-

den olduğundan, üçüncü çeyrek ekonomik büyüme 
oranlarında sanayinin katkısının ilk iki çeyreğin altında 
kalacağını söyleyebiliriz.

İŞSİZLİKTE DURUM
İşsizlik oranı geçen yılın aynı ayına göre 1,3 puan 

gerilerken, ağustos ayına göre 0,3 puan artış göstere-
rek eylül ayında yüzde 10,1 olarak 
gerçekleşti.  

Aylık bazda; istihdam 
edilenler 54 bin kişi 
gerilerken, işgücüne ka-
tılanlar 67 bin kişi arttı. 
Eylül itibariyle top-
lam istihdam sayısı 
30 milyon 867 bin 
kişi oldu. Ağustos’ta 
toplam istihdam 30 
milyon 921 bin kişi idi. 
Nüfusumuza oranla 
çalışan sayımızın 
daha yüksek sevi-
yelere ulaşmasını 
bekliyoruz.
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Türkiye-AB Yüksek Düzeyli İş 
Diyaloğu toplantısı, Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 

(TOBB) Başkanı ve Avrupa Ticaret 
ve Sanayi Odası (EUROCHAMBRES) 
Başkan Vekili M. Rifat Hisarcık-
lıoğlu ve EUROCHAMBRES Başka-

nı Luc Frieden’ın ev sahipliğinde 
İstanbul’da gerçekleştirildi. 

Toplantıya, Ticaret Bakanı Meh-
met Muş, Avrupa Komisyonu 
Komşuluk ve Genişleme’den sorum-
lu üyesi Oliver Varhelyi, Dışişleri 
Bakan Yardımcısı Faruk Kaymakcı 
ile Türkiye’den ve AB’den iş dünyası 
temsilcileri katıldı.

TOBB Başkanı ve EUROCHAMBRES 
Başkan Vekili M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
toplantının açılışında yaptığı konuş-
mada, Ukrayna’daki savaşın herkes 
için hayatı zorlaştırdığını belirterek, 
yüksek enflasyon, enerji arzı, kıtlık 
ve yüksek enerji fiyatlarının ekono-
miler ve toplumlar üzerinde doğru-
dan olumsuz etkiye sahip olduğunu 
vurguladı.

Hisarcıklıoğlu, AB ve Türkiye iş 
çevreleri, Türk hükümeti ve Avrupa 
Komisyonu olarak bir araya gelip 
mevcut durum, müşterek çözüm 
yolları hakkında konuşmanın önemli 
olduğuna dikkati çekti.

Etkinliğin, Türkiye-AB İş Diyaloğu 
Projesi’nin bir parçası olduğunu 
anımsatan Hisarcıklıoğlu, “Türkiye, 

AB üyeliğine aday bir ülkedir. Türki-
ye ve AB Gümrük Birliği’nde. İkili mal 
ticareti, son 25 yılda 4 kattan fazla 
arttı.” dedi.

Hisarcıklıoğlu, Türkiye’nin AB’nin 
6’ncı en büyük ticaret ortağı oldu-
ğunu belirterek, AB’nin, Türkiye’nin 
açık ara en büyük ithalat ve ihracat 
ortağı, aynı zamanda ana yatırım 
kaynağı olduğunu, Türkiye’nin itha-
latının üçte birinin AB’den geldiğini 
ve ülkenin ihracatının yüzde 41’inin 
AB’ye gittiğini, AB ile Türkiye ara-
sındaki toplam mal ticaretinin 132 
milyar avroya ulaştığını bildirdi.

Türkiye’nin AB’ye ihracatının 
63 milyar avro civarında olduğu-
na işaret eden Hisarcıklıoğlu, “Bu 
ihracat; ağırlıklı olarak makine ve 
ulaşım araçları, giyim, tarım ve ham 
maddelerden oluşmaktadır. AB’nin 
Türkiye’ye ihracatı 70 milyar avroyu 
buldu. Bu ihracata makine ve ulaşım 
ekipmanları, kimyasallar, yakıt ve 
madencilik ürünleri hakimdir.” diye 
konuştu.

AB ile Türkiye arasında iki yönlü 
hizmet ticaretinin 27 milyar avroya 

Türkiye-AB Yüksek Düzeyli İş Diyaloğu 
toplantısı İstanbul’da yapıldı

[gündem ab►

Hisarcıklıoğlu toplantının 
açılışında yaptığı 
konuşmada, Ukrayna’daki 
savaşın herkes için hayatı 
zorlaştırdığını belirterek, 
yüksek enflasyon, enerji 
arzı, kıtlık ve yüksek 
enerji fiyatlarının 
ekonomiler ve toplumlar 
üzerinde doğrudan 
olumsuz etkiye sahip 
olduğunu vurguladı.
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ulaştığını bildiren Hisarcıklıoğlu, 
“İş dünyası olarak daha fazlasını 
yapabileceğimizi biliyoruz. Türkiye 
hükümetinin, AB üye devletlerinin 
ve Avrupa Komisyonu’nun deste-
ğine ihtiyacımız var. Yeşil Anlaşma 
çağında Gümrük Birliği’nin moderni-
zasyonunu en çok ihtiyacımız olan 
güçlendirici olarak görüyoruz.” dedi.

- Dışişleri Bakan Yardımcısı 
ve Avrupa Birliği (AB) Başkanı 
Büyükelçi Faruk Kaymakcı

Dışişleri Bakan Yardımcısı ve 
Avrupa Birliği (AB) Başkanı Büyü-
kelçi Faruk Kaymakcı, toplantıyı 
İstanbul’da düzenlemekten duyduk-
ları memnuniyeti dile getirerek AB 
Komşuluk ve Genişlemeden Sorum-
lu Komisyon Üyesi Oliver Varhelyi’yi, 
Türkiye’de daha sık görmek istedik-
lerini söyledi.

Kaymakcı, Türkiye ile AB ilişki-
lerinde unutulmaması gereken 
önemli bir konunun, katılım sü-
reci olduğunu ifade ederek şöyle 
devam etti: “Yapılan konuşmalarda 
ikili ticaretin öneminin altı çizildi. 
Yatırım seviyelerinden, alışveri-
şin düzeyinden bahsedildi. Bu, çok 
güzel. Türkiye ile AB arasında 1996 
yılında Gümrük Birliği başladığından 
bu yana 1,3 trilyon avroluk ticaret 
hacmi gerçekleşmiş. Bu da önemli. 
Bu rakam, eğer daha fazla iş birli-

ği yapabilirsek daha fazla diyalog 
gerçekleştirebilirsek Avrupa’da fark 
yaratabilecek bir rakam bu.”

Dışişleri Bakan Yardımcısı ve AB 
Başkanı Kaymakcı, Türkiye’nin Avru-
pa emisyon alışveriş sistemin de bir 
parçası olmak istediğini aktararak, 
giderek karmaşıklaşan vize işlem-
lerinin kolaylaştırılması gerektiğine 
dikkati çekti.

Oliver Varhelyi ile vize sistemi ile 
ilgili komisyon üyelerini birlikte ça-
lışmaya davet eden Kaymakcı, söz-
lerini şöyle sürdürdü: “Şengen vizesi 
ile seyahat mümkün olana kadar bir 
vize kolaylaştırmasına ihtiyacımız 
var. İş camiamızın bu konuda önce-
liklendirilmesi gerekiyor. Ulaştırma 
konusunda da ciddi bir problemle 
karşı karşıyayız. Avrupa’nın geri 
kalanıyla bağlantı anlamında yar-
dıma ihtiyacı var. Sadece Türk iş 
insanları değil, Avrupa iş camiası 
da Avrupa’dan mümkün olduğun-
ca kısa bir sürede Gümrük Birliğini 
modernize etmek için müzakerelere 
başlamasını istiyor.”

Kaymakcı, AB ile üst düzey diyalog 
toplantılarında hala ciddi blokaj 
uygulandığına; enerji, ulaştırma, 
ekonomi ve dış politika konusunda 
da üst düzey diyalog toplantılarının 
yapılması gerektiğine işaret etti.

- “Bütün dünya çok önemli bir 
değişimden geçiyor”

Ticaret Bakanı Mehmet Muş da 
Türkiye ile AB arasında ticaret, gü-
venlik, göç ve enerji gibi birçok alanı 
kapsayan uzun süreli ve önemli iş 
birliği olduğunu söyledi.

Tüm bu alanlar arasında ticaretin, 
Türkiye ile AB arasındaki ilişkilerde 
merkezi bir role sahip olduğunu 
vurgulayan Muş, taraflar arasındaki 
iş birliğinin iskeletini Ankara Anlaş-
ması ve Gümrük Birliği’nin oluştur-
duğunu bildirdi.

Muş, Gümrük Birliği döneminde 
AB ile Türkiye arasındaki ticaret 
hacminin yaklaşık 6 kat artışla bu 
yılın sonunda 200 milyar dolara 
ulaşmasının beklendiğini aktararak, 
rekabet politikası ve fikri mülkiyet 
hakları gibi birçok alanda ortak 
ticaret politikası ve mevzuatların 
uygulanması sayesinde Gümrük 
Birliği’nin entegre değer zincirleri-
nin kurulmasını sağladığını kaydetti.

AB ve Türk şirketlerinin bu bağ-
lamda hem AB’de hem de Türkiye’de 
istihdam ve ortak refah yarattığını 
ifade eden Muş, Gümrük Birliği’nin 
25 yılı tamamlandığından bu süreç-

te karşı karşıya kaldıkları zorluklara 
işaret etti.
- “Türkiye’yi önemli bir iş ortağı 
olarak yanımızda bulundurmamız 
gerekiyor”

EUROCHAMBRES Başkanı Luc 
Frieden ise video konferans yönte-
miyle katıldığı toplantıda yaptığı ko-
nuşmada, Türkiye ile AB arasındaki 
ilişkiyi güçlendirmek için iş çevreleri 
arasında diyalog kurmaktan daha iyi 
bir şey olmadığını belirterek, bu üst 
düzey iş diyaloğunun benzeri görül-
memiş jeopolitik ve makroekonomik 
zorlukların olduğu bir zamanda 
gerçekleştiğine dikkati çekti.

Frieden, “Hemen yan tarafta bir 
savaşımız var. Son derece yük-
sek enerji fiyatlarımız var. Avrupa 
halkına büyük sorunlar yaratan bir 
enflasyonumuz var ve bu bağlamda 
birbirinden ayrılmak yerine birlikte 
çalışmanın her zamankinden daha 
önemli olduğunu düşünüyorum.” 
diye konuştu.

AB ile Türkiye arasındaki ekono-
mik ilişkinin oldukça derin olduğunu 
vurgulayan Frieden, “Daha fazlası-
nın yapılması gerekiyor. Türkiye’yi 
önemli bir iş ortağı olarak yanımız-
da bulundurmamız gerekiyor. O 
zaman Gümrük Birliği’ni modernize 
etmemiz gerekiyor.” dedi.

- İş dünyası örgütlerinden üst 
düzey katılım

İkinci bölümü basına kapalı ger-
çekleşen toplantıya, Dış Ekonomik 
İlişkiler Kurulu (DEİK) Başkanı Nail 
Olpak, Türkiye Esnaf ve Sanatkar-
ları Konfederasyonu (TESK) Genel 
Başkanı Bendevi Palandöken, Türk 
Girişim ve İş Dünyası Konfederas-
yonu (TÜRKONFED) Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Mehmet Gün, 
Türk Sanayicileri ve İş İnsanları 
Derneği (TÜSİAD) Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Serpil Veral ve 
Türkiye İşveren Sendikaları Konfe-
derasyonu (TİSK) Yönetim Kurulu 
Başkan Vekili Suat Çalbıyık katıldı.

Toplantıda Müstakil Sanayici 
ve İşadamları Derneği (MÜSİAD) 
Diplomatik İlişkiler Komisyonu 
Başkanı Osman Nuri Önügören, 
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 
Başkan Vekili Fikret Kileci, Türkiye 
Kadın Girişimciler Derneği (KAGİ-
DER) Başkanı Emine Erdem, İkti-
sadi Kalkınma Vakfı (İKV) Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ile TOBB Kadın 
Girişimciler Kurulu Başkanı Nur-
ten Öztürk’ün yanı sıra yabancı iş 
insanları da hazır bulundu.
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[kso’da seçim ►

Kocaeli Sanayi Odası ATA’yı ve 
TOBB’u ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Meclis 
Üyeleri, gerçekleşen oda seçim-
lerinin ardından Ankara’ya çıkar-

ma yaptı. KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul ve KSO Meclis 
Üyeleri’nin katılımı ile gerçekleşen 
programda ilk durak Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği (TOBB) oldu. KSO heye-
ti, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nu 
makamında ziyaret ederek hem tanış-
tı hem de görüş alışverişinde bulundu. 
Kocaeli heyetini samimi bir şekilde 
karşılayarak yeni görevlerinde başarı-
lar dileyen Hisarcıklıoğlu, aynı zaman-
da TOBB Başkan Yardımcısı da olan ve 
yakınen çalıştığı KSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeytinoğlu’nu dördüncü kez 
başkanlığa seçilmesinden dolayı kut-
ladı, çalışmalarından duyduğu mem-
nuniyeti paylaştı.

Kocaeli Sanayi Odası Meclis Üyeleri, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nu 
ziyaret etti, ardından Cumhuriyetimizin Kurucusu Gazi Mustafa Kemal 

Atatürk’ün aramızdan ayrılının 84’üncü yıl dönümü dolayısı ile Anıtkabir’i 
ziyaret etti.

ANITKABİR ZİYARETİ

KSO heyeti, TOBB Başkanı Ri-
fat Hisarcıklıoğlu ile bir süre 
görüştükten sonra Cumhu-

riyetimizin Kurucusu Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün aramızdan ayrılı-
nın 84’üncü yıl dönümü dolayısı ile 
Anıtkabir’i ziyaret ederek Atamızın 
huzuruna çıkarak, Atamızı saygı ve 
özlemle yad etti. KSO Heyeti, ziyaretin 
ardından Kocaeli’ye döndü.
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Türkiye’nin ticari araç lideri Ford 
Türkiye, her ölçekteki ticari 
müşteriye üretkenliklerini artır-

mak ve işletme maliyetlerini düşür-
mek için çözümler sunmaya odaklı 
Ford Pro’yu düzenlediği bir basın top-
lantısıyla tanıttı. Profesyonel ticari 
araç müşterilerinin tüm ihtiyaçlarını 
tek bir noktadan karşılayacak olan 
Ford Pro iş modeli insiyatifi, bu kap-
samda ticari araçlar için yazılım, şarj, 
servis ve finansman hizmetlerini bir 
arada sunuyor. Böylelikle Ford Pro, 
sürekli açık bir hizmet noktası olarak 

ticari müşterilerin hem günümüz-
de hem de gelecekteki verimlilik ve 
üretkenliklerini daha da artırmalarını 
desteklemeyi amaçlıyor.

Ford Pro aynı zamanda filolar-
daki içten yanmalı motorlu araçların 
elektrikliye geçişini de kolaylaştırıyor. 
Bu kapsamda karma filolardaki akıllı 
telematik yazılımları, şarj yönetim 
yazılımını, donanım ve hizmetlerle 
kusursuz bir şekilde de eşleştiriyor ve 
böylelikle karma filoların kesintisiz 
çalışmasını sağlıyor.

Ford Pro bütünsel bir müşteri 
deneyimi sunacak

Ford Pro’nun Türkiye lansmanında 
konuşan Ford Türkiye İş Biriminden 
Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı 
Özgür Yücetürk, Ford Türkiye olarak 
‘Geleceği Bugünden Yaşa’ diyerek 
yola çıktıklarının altını çizerek; “Ford 
Türkiye olarak yer aldığımız her 
segmentasyonda en iyiyi hedefliyor 
ve bu doğrultuda çalışmalarımızı 
aralıksız sürdürüyoruz. Gerek ülke-
mizde gerekse uluslararası arenada 
ortaya koyduğumuz üretim gücü-
müzü, sürekli geliştirdiğimiz hizmet 
ağımızla optimum seviyeye çıkarmayı 
hedefliyoruz. Bu kapsamda bütünsel 
bir müşteri deneyimi inisiyatifi olan 
Ford Pro iş modelimizi de ülkemiz 
tüketicisine sunmanın mutluluğu 
içerisindeyiz. Ticari araç pazarın-
da sahip olduğumuz liderliğimiz, 
Ford Pro ile ticari araç segmentinin 
geçirdiği bu dönüşüm sürecinde daha 
da pekişecek. Bağlantılı teknolojilere 
ve kullanıcı odaklı tasarımlara sahip 
olan yeni nesil araçlarımız da, Ford 
Pro Hizmetlerinin gerçekleşmesi aşa-
masında önemli bir itici güç olacak. 
Ticari araç profesyonellerinin daha 
tasarruflu ve daha üretken iş yapış 
biçimine ulaşması yolunda Ford Pro 
etkisini net biçimde görebilecekler” 
ifadelerini kullandı.

Tek noktadan tam entegre ve dijital 
öncelikli çözümler

Ford Pro, araçlara ek olarak şarj, 
yazılım, finansman ve servis gibi tam 
entegre ve dijital öncelikli çözümleri 
tek noktadan sunuyor. Bu ürün ve 
hizmetler şunları kapsıyor:

Ford Türkiye, Ford Pro ile Ticaretin 
Geleceğine Yön Veriyor

[holdinglerden►

Her ölçekten olan 
profesyonel ticari 
araç müşterilerinin 
üretkenliklerini ve 
verimliliklerini artırmayı 
hedefleyen Ford Pro iş 
modeli; araç, şarj, finans, 
yazılım ve servis gibi tam 
entegre ve dijital öncelikli 
çözümleri tek noktadan 
sunuyor.
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Ford Pro Araçlar
Ford Pro, hemen her işletmenin 

ihtiyaçlarına göre özelleştirilebilen 
ticari araçlar için çözümler sunuyor. 
Bu araçlardan biri olan E-Transit de 
Ford’un sürekli ticari araç inovasyo-
nunun en yeni örneği olarak ön plana 
çıkıyor.

Ford Pro Şarj
Ford Pro, evde, halka açık nokta-

larda ve iş yerinde şarj için entegre 
ve uçtan uca çözümlerle müşterilerin 
elektrikli araçlara sorunsuz bir şekil-
de geçebilmesini sağlayacak.

Ford Pro Yazılım
Ford Pro bu yazılımla, Ford veya 

Ford dışı araçlara sahip filoları bütün-
sel bir yaklaşımla yönetmek, çalışma 
süresini artırmak ve maliyetleri dü-
şürmek için benzinli, dizel ve elektrikli 
araçları birbirine bağlayan iş üretken-
liği sağlayan bir model sunuyor.

Ford Pro Servis
Ford Pro servis ticari araç müşte-

rilerinin araçlarıyla işlerini her zaman 
yapabiliyor olmalarını hedefleyen 
yeni bir servis anlayışıdır. Yerinde 

servis araçları, uzatılmış/düzenlenen 
servis çalışma saatleri, akıllı bakım 
ve servis yönlendirmeleri gibi birçok 
yeni yaklaşımı devreye almayı hedef-
lemektedir.

Ford Pro Finansman
Ofis tarafında olabildiğince so-

runsuz yönetim için sadeleştirilmiş fi-
nansman ve faturalama çözümleri ile 
paket çözümler. Araç, servis, yazılım 
ve şarj konularında tüm ihtiyaç duyu-
lan finansal çözümleri, basitleştiril-
miş finans ve faturalama çözümleri 
ile sürtünmesiz bir şekilde sunmayı 
hedeflemektedir.

Ford Pro vizyonunun en yakın 
durağı: Ford E-Transit

Ticari araç profesyonellerinin 
işlerini maksimum seviyede kolaylaş-
tırmayı hedefleyen Ford Pro, Ford’un 
yenilikçi ürün gamıyla kullanıcılarına 
en işlevsel çözümleri sunmayı da 
görev biliyor.Ford’un yenilikçi ürün 
gamının en yeni ticari üyesi Ford 
E-Transit, lansmanda ilgi odağı oldu. 
Ford E-Transit, 68 kWh kullanabilir 
batarya kapasitesinin yanı sıra, WLTP 
ile 315 km’ye varan menziliyle günlük 

ortalama sürüşlerinin 3 katı mesafe-
yi vadediyor. E-Transit, daha düşük 
bakım giderleri sayesinde de servis 
maliyetlerinde dizel modellere göre 
yaklaşık yüzde 40 daha fazla tasarruf 
sağlıyor. Hem AC hem de DC Hızlı şarj 
özelliğine sahip E-Transit, yaklaşık 
8,2 saatte yüzde 100 şarj olabiliyor, 
115 kW DC Hızlı şarj özelliği ile de 34 
dakika içinde yüzde 15’ten yüzde 80’e 
kadar şarj gerçekleştirebiliyor.

Ford’un Avrupa’da hafif tica-
ri araçlar için ilk kez sunduğu ‘Pro 
Power Onboard’ özelliği ilk tam 
elektrikli E-Transit’i 2.3 kw’a kadar 
bir mobil jeneratöre dönüştürüyor. 
Böylece, müşterilerin iş mekanlarında 
ve sürüş esnasında araç gereçlerini 
kullanmaya devam etmelerine ve şarj 
etmelerine yardımcı oluyor. Taşı-
ma kapasitesinden ödün vermeyen 
E-Transit, van modelleri için 1.616 kg 
ve kamyonet modelleri için 1.967 kg’a 
varan yük kapasitesi sunmaya devam 
ediyor. Maksimum 198 kW (269PS) ve 
430 Nm tork güç sunan elektrikli mo-
toru ile E-Transit, Avrupa’da satışa 
sunulan en güçlü tam elektrikli ticari 
araç unvanıyla öne çıkıyor.
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Ülke tarımının daha iyi noktaya 
getirilmesi amacıyla Ulusla-
rarası Tarım Şehirleri Birliği 

(Agricities) tarafından Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesi ev sahipliğinde, “30 
Büyükşehir, tarım için birlikte” sloga-
nı ile düzenlenen “2. Yerel Yönetimler 
ve Tarım Çalıştayı” sona erdi. Üç gün 
süren ve 30 Büyükşehir Belediyesi ile 
Afrika ve Balkan ülkelerinden bele-
diye başkanı, tarımla ilgili birimlerin 
üst düzey yetkilileri, yerel yönetim 
temsilcileri, özel sektör yatırımcıları, 
çiftçiler ve akademisyenler katıldı-
ğı çalıştayda, “Tarımda Yeni Nesil 
Uygulamalar”, “Tarımsal Örgütlenme 
ve İstihdam”, “Sürdürülebilir Tarımsal 
Pazarlama Stratejileri” ve “İklim Deği-
şikliğinin Tarımda Yarattığı Tehditler” 
konularında özel oturumlar düzen-
lendi, projelerle ilgili paylaşımlar ve 
sunumlar yapıldı.

Tarım ve Orman Bakanı Prof. 
Dr. Vahit Kirişci Çalıştay’da yaptı-
ğı konuşmada tarım sektörünün 
Cumhuriyetin 100. yılında 2002’nin 

toplam ihracatı olan 36 milyar dolara 
eş değerde ihracatı gerçekleştirece-
ğine dikkat çekti. Yerel yönetimlerin 
toprak ve suyu doğru kullanmalarını 
isteyen, kent tarımını öne çıkarma 
gereğine vurgu yapan Vahit Kirişci 
yerel yönetimlerin mutlaka tarıma 
yönelme noktasında proje üretmeleri 
gerektiğini söyledi.

TARIM KANUNU OLMADAN TARIM 
GELİŞMEZ

Tarım Çalıştayını önemsediğini 
belirten Vahit Kirişci, birçok ülke-
nin gıda tehdidini gördüğünü ve 
adımlar atmaya başladığını belirt-
ti. Türkiye’nin de bu konuda ciddi 
adımlar attığını ifade eden Kirişçi, 
“Hukuk devleti  mevzuatlarla çalışır. 
2006 yılına kadar bu ülkede tarım 
kanunu yoktu. Tarım kanunu olma-
yan bir ülkede tarımın gelişmesini 
bekleyemezsiniz. Tarım sigortasını 
2006 yılında uygulamaya koyduk. 
Lisanslı depoculuk artık etkin bir 
şekilde depolama hizmeti veriyor. 

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ‘distilasyon 
tesisi’ Tarım Çalıştayı’nda tam not aldı

Yerel Yönetimler ve Tarım 
Çalıştayı na katılan Tarım ve 
Orman Bakanı Vahit Kirişci, 
ardından Büyükşehir’in 
distilasyon merkezini 
ziyaret etti. Distilasyon 
tesisindeki prosesi dikkatle 
inceleyen ve Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın’ı tebrik eden 
Bakan Kirişci, ‘’Böyle bir 
çalıştayın Kocaeli’miz 
gibi hemen İstanbul’un 
yanı başında bir büyük 
şehrimizde organize 
edilmiş olmasından dolayı 
ayrıca çok mutlu olduğumu 
belirtmek istiyorum’’ dedi.

[tarım ►
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Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ‘distilasyon 
tesisi’ Tarım Çalıştayı’nda tam not aldı

Şu anda Türkiye’de mevzuat var. 
Eksiklerimiz yok mu elbette var. Ama 
bir kanunumuz var ve bu noktada 
hareketle çalışıyoruz. Biz iktidara 
geldiğimizde 65 milyon insan vardı 
şimdi 85 milyona yükseldi. Bu tarım 
alanında gelişen ülkelerin nüfusuna 
denk geliyor. Sofralar değişti ve refah 
arttı. Aynı zamanda bu ülkeyi ziyaret 
eden turist sayısı 50 milyona çıktı. Bu 
rakamlar çok ciddi. 2,8 milyar dolarlık 
ihracatı 30 milyar dolara çıkarıyoruz. 
Tarım ihracatını 2023 yılında Cumhu-
riyet tarihinin en yüksek seviyesine 
çıkartacağız. Bunlar için suyumuzu, 
topraklarımızı korumamız lazım.

KENT TARIMI YAPILMALI
İstanbul’a ülkede üretilen meyve 

ve sebzenin yüzde 25’i gidiyor. 270 
bin kamyon 140 milyon kilometre yol 
yapıyor. Kocaeli, İstanbul için kent 
tarımını yapmalı. İnsanı doğduğu 
yerde doyurmamız gerekiyor. Kocaeli 
tarım arazileri noktasında Türkiye’nin 
75’inci ili. Bu nedenle topraklarını-
zı idareli kullanmalısınız. Stratejik 
sektörlerin stratejik ürünleri vardır. 
Tıbbi ve aromatik bitkiler elbette 
önemli. Bunların stratejik ürünlerin 
yetiştirildiği alanlarda yapılmasına 
izin vermeyeceğiz.” dedi.

KOCAELİ BİLİM VE SANAYİ KENTİ
Kocaeli’nin bilim, sanayi kenti 

olmak dışında inovasyon ve bilişim 
kenti olduğunu söyleyen Vali Seddar 
Yavuz,  Kocaeli’nin tarımda önemli 
bir potansiyele sahip olduğunu ifade 
ederek, “ Siber güvenlik, bio güven-
lik, gıda arz güvenliği açısından geri 
kalan ülkeler bağımsızlıklarını dahi 
kaybedecekler. Pandemiden son-
ra apartmanlarda sıkılanlar tarım 
alanları alarak yapılaşmaya başladı 
İstanbul ve çevre illerden Kocaeli’nin 
tarım alanlarına yönelik ciddi bir teh-
dit var. Bu nedenle tarım alanlarını 
korumak zorundayız. Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesinin  örnek projeleri 
var” dedi.

KATILIMCILAR İÇİN GEZİ DÜZENLENDİ
Çalıştayın son gününde, 30 

büyükşehir belediyesinden tarımla 
ilgili üst düzey yöneticiler ve yurt 
dışından belediye başkanları için 
gezi programı düzenlendi. Misafirler, 
Büyükşehir Belediyesinin “Tıbbi ve 
Aromatik Bitki Yetiştiriciliği Projesi” 
(TABİP) kapsamında hizmete açtığı 
distilasyon merkezi ile Ormanya’yı 
ziyaret etti, Kartepe ilçesindeki 

turistik yerleri gezerek, kentin doğal 
güzelliklerini görme imkanı buldu. 
İlk olarak, Türkiye’nin en büyük Tıbbi 
Aromatik Bitki Üretim ve İşleme 
Merkezi’ni ziyaret eden misafirlere, 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Genel 
Sekreter Yardımcısı Hasan Aydınlık, 
Uluslararası Tarım Şehirleri Birliği 
Mücahit Sami Küçüktığlı, Muhtarlık 
İşleri Dairesi Başkanı Numan Balaban 
ve SEKA A.Ş Genel Müdürü Bayram 
Karakuş eşlik etti.

AYDINLIK, BİLGİ VERDİ
Genel Sekreter Yardımcısı Hasan 

Aydınlık, “Tıbbi ve Aromatik Bitki 
Yetiştiriciliği Projesi” (TABİP) hakkın-
da, katılımcılara bilgi verdi. Proje-
nin, katma değeri yüksek ürünler 
yetiştirmeye teşvik ettiği çiftçilerin 
gelir düzeyini artırmak ve tarımsal 
kalkınmaya destek sağlamak ama-
cıyla 2020 yılında hayata geçirildiğini 
belirten Aydınlık, il genelinde 1140 
dekar alanda yaklaşık 4 milyon bi-
beriye, tıbbi nane ve melisadan (oğul 
otu) oluşan tıbbi ve aromatik bitkinin 
toprakla buluşturulduğunu, şu ana 
kadar 800 dekar alanda yapılan ha-
sattan yaklaşık 250 ton 334 kilogram 
ürün elde edildiğini kaydetti.

‘KIRSAL KALKINMA HAMLESİ 
BAŞLATTIK’

Kocaeli’nin, turizm, sanayi, eğitim 
ile tarım ve hayvancılık faaliyetleri-
nin bir arada yapıldığı nadir kentler-
den biri olduğunu vurgulayan Aydın-
lık, “Büyükşehir Belediye Başkanımız 
Doç. Dr. Tahir Büyükakın’ın en önemli 
kırsal kalkınma hamlelerinden biri 
olan TABİP ile aromatik bitki yetişti-
ricilerine destek sağlıyoruz. Proje ile 
kırsaldan kente gidişin engellenmesi 
ve kentten kırsala geri dönüşü de 
teşvik ediyoruz. Kadın istihdamında 
da artış sağlıyoruz” diye konuştu.

‘TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK 
DİSTİLASYON MERKEZİ’

Büyükşehir Belediyesi ve TÜBİTAK 
MAM iş birliği ile yıllık 2 bin 500 ton 
tıbbi aromatik bitki işleme kapasiteli 
Süper Kritik Ekstraksiyon Tesisi’ni 
kurduklarını aktaran Aydınlık, yakın 
zamanda faaliyete geçen Türkiye’nin 
en büyük Tıbbi Aromatik Bitki Üretim 
ve İşleme Merkezi’nde ise demos-
trasyon bitki yetiştirildiğini, su buharı 
yöntemi ile elde edilen uçucu yağ-
ların ilaç, takviye gıda ve kozmetik 
sektöründe kullanıldığını, tesis aynı 
zamanda çiftçi eğitim merkezi olarak 
da faaliyet gösterdiğini ifade etti. 

Aydınlık, Kocaeli’nin hem sanayi, hem 
tarım hem de turizm ile her geçen 
gün gelişen gözde bir kent olduğuna 
dikkati çekerek, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’nin hayata geçirdiği pro-
jelerin Türkiye’ye örnek teşkil ettiğini 
sözlerine ekledi. Aydınlık, daha sonra 
tıbbi ve aromatik bitkilerden elde 
edilen ürünlerin tanıtımını yaptı. 
SEKA A.Ş Genel Müdürü Bayram 
Karakuş da tıbbi ve aromatik bitki-
lerin tesislerde işlenmesi ve hassas 
saflıkta yağ elde edilmesi aşamaları 
hakkında bilgi verdi. Katılımcılar, 
daha sonra distilasyon merkezini 
gezerek, yetkililerden bilgi aldı.

DOĞAL GÜZELLİKLERİ GÖRDÜLER
Misafirler daha sonra, Kocaeli 

Büyükşehir Belediyesi’nin prestij 
projelerinden biri olan, Avrupa’nın 
en büyük, dünyanın da üçüncü doğal 
yaşam parkı Ormanya Doğal Yaşam 
Parkı’nı ziyaret etti. Hobbit evleri, 
orman kütüphanesi ve dünyanın her 
yerinden çok sayıda hayvan türünün 
bulunduğu doğal hayvanat bahçesini 
rehberler eşliğinde gezen katılım-
cılar, doğal parkurlarda yürüyüş 
yaparak vakit geçirdi. Son olarak, 
Kartepe ilçesindeki turistik yerleri 
gezen, kentin doğal güzelliklerini 
görme imkanı bulan ziyaretçiler, 
Kocaeli’ne hayran kaldıklarını ifade 
ederek, kusursuz bir organizasyon ve 
misafirperverliğinden dolayı Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Doç. Dr. 
Tahir Büyükakın’a ve emeği geçen 
belediye yetkililerine teşekkür etti.

KUSURSUZ ORGANİZASYON OLDU
Uluslararası Tarım Şehirleri 

Birliği genel Sekreteri Mücahit Sami 
Küçüktığlı, çalıştayın çok verimli geç-
tiğini, özellikle Afrika ülkelerinden 
gelen belediye başkanları ile iş birliği 
konusunda güzel adımlar atıldığını 
belirterek, ev sahipliğinden dolayı 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın’a ve emeği geçenlere 
teşekkür etti. 

Kamerun Mokolo Belediye Baş-
kanı Vohod Deguime ise ev sahipliği 
ve misafirperverliği için Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tahir Büyükakın’a 
ve belediye yetkililerine Kamerun 
delegasyonu adına teşekkür ederek, 
şunları kaydetti: “Türkler çok misa-
firperver. Güler yüzlü ve yardımsever 
insanlar. Kamerun ve Türkler kar-
deştir. Burada verimli bir iş birliği ve 
istişareler yapıldı. Çok şey öğrendik.” 
dedi. 
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2022 yılının ilk 9 aylık dönemi-
ne ilişkin finansal sonuçlarını 
açıklayan Sabancı Holding, söz 

konusu dönemde kombine satışla-
rını yüzde 175 artışla 275,4 milyar 

TL seviyesine yükseltti. Sabancı 
Holding’in dokuz aylık konsolide net 
kârı ise 27,2 milyar TL oldu.

“DÜNYA’NIN SABANCI’SI OLMA 
YOLUNDA İLERLİYORUZ”

Küresel düzeyde yaşanan 
belirsizlikler, resesyon beklenti-
leri ve Rusya-Ukrayna savaşının 
etkilerine rağmen, sağlıklı bilanço 
yapısını koruyan Sabancı Holding, 
stratejik öncelikleri doğrultusun-
da güçlü büyümesini sürdürdü. 
Konuyla ilgili değerlendirmelerde 
bulunan Sabancı Holding CEO’su 
Cenk Alper, dünyada sürdürülebi-
lirlik ve dijitalin öneminin her geçen 
gün arttığını dile getirirken, “Biz de 
Sabancı Topluluğu olarak, Topluluk 
Vaadimiz ve stratejik önceliklerimiz 
doğrultusunda, sürdürülebilirliği 
ve dijitali odağımıza alarak, tüm 
şirketlerimizle birlikte ‘Dünya’nın 
Sabancı’sı’ olma yolunda önemli 
bir dönüşümü hayata geçiriyoruz” 
ifadesini kullandı.

Cenk Alper, “Enerji iş kolumuz, 
Sabancı Topluluğu bünyesinde bu 
dönüşüme öncülük eden iş kolla-
rımızın başında geliyor. Geçtiğimiz 
aylarda, Enerjisa Üretim şirketimiz 
Türkiye’nin ilk insansız hidroelektrik 
santralini devreye alırken, rüzgâr 
enerjisi yatırımlarını da hızla hayata 
geçirmeyi sürdürüyor. Geçtiğimiz 
haftalarda üretime başlayan, 65 MW 
kurulu güce sahip Kayseri Erciyes 
Rüzgâr Enerjisi Santrali’nin (RES) 
yanı sıra gelecek dönemde hayata 
geçireceğimiz toplam 1.000 MW’lık 
ilave rüzgâr enerjisi yatırımıyla, ye-
nilenebilir enerjinin portföyümüzde-
ki payı 2026’da yüzde 57’ye ulaşacak. 
Ayrıca, Sabancı İklim Teknolojileri 
şirketimiz aracılığıyla bir yandan 
yenilenebilir enerji yatırımlarımızı 
Türkiye’nin ötesine taşırken bir yan-
dan da ABD merkezli çeşitli girişim 
sermayesi fonlarına ve start-up’lara 
stratejik yatırımlar yapıyoruz. Bu 
kapsamda, ABD’nin önde gelen giri-
şim sermayesi fon yönetim şirket-

Sabancı, ‘Yeni Ekonomi’ yatırımlarıyla 
büyümeye devam ediyor

[holdinglerden►

 Sabancı Holding CEO’su 
Cenk Alper, dünyada 
sürdürülebilirlik ve dijitalin 
öneminin her geçen gün 
arttığını dile getirirken, “Biz 
de Sabancı Topluluğu olarak, 
Topluluk Vaadimiz ve stratejik 
önceliklerimiz doğrultusunda, 
sürdürülebilirliği ve dijitali 
odağımıza alarak, tüm 
şirketlerimizle birlikte 
‘Dünya’nın Sabancı’sı’ olma 
yolunda önemli bir dönüşümü 
hayata geçiriyoruz” ifadesini 
kullandı.
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lerinden Safar Partners ile stratejik 
ortaklığımız kapsamında fon yatırımı 
ve Commonwealth Fusion Systems 
ile Quaise Energy start-up’larına 
doğrudan yatırım gerçekleştirdik” 
dedi.

Cenk Alper şöyle devam etti: 
“Sanayi iş kolumuzda Kordsa, Ohio 
merkezli yeni nesil ince film güneş 
panelleri üreticisi ABD’li Toledo Solar 
Inc ile stratejik iş birliği anlaşması 
imzaladı. Bu dönemde ayrıca Kordsa, 
Kuzey Amerika’ya 20 milyon dolar-
lık kord bezi yatırımı ve Türkiye’ye 
22 milyon dolar değerinde yatırım 
açıklarken, yurt içi ve yurt dışında-
ki yatırımlarını büyük bir istikrarla 
sürdürüyor. Finansal Hizmetler iş 
kolumuzda ise, yeni nesil sigorta 
hizmetlerinde liderlik misyonu-
muzla oluşturduğumuz ve kuruluşu 
tamamlanan Sabancı Ageas Sağlık 
Sigorta şirketimiz ile sağlık ekosiste-
mine yeni bir dinamizm getiriyoruz.”

Sabancı Topluluğu’nun son 
yıllardaki dijital dönüşümüne yön 
veren SabancıDx’in artık dünyanın 
farklı şirketlerine hizmet veren kü-
resel bir marka olma yolunda hızla 
ilerlediğini aktaran Cenk Alper, “Yeni 
ekonominin üç ana unsurundan biri 
olan dijital teknolojilere SabancıDx 
aracılığıyla yaptığımız yatırımların 
yanında, Kurumsal Girişim Serma-
yesi Fonumuz Sabancı Ventures ile 
de Türkiye’deki erken aşama giri-
şimleri desteklemeyi sürdürüyoruz. 
Diğer yandan, Holding bünyesinde 

başlattığımız Sabancı ARF programı 
ile de hem Topluluk içinden hem 
de Topluluk dışından girişimcile-
rin fikirlerini hayata geçirmelerine 
destek verirken ülkemizin teknolojik 
gelişimi için çok önemli gördüğümüz 
açık inovasyon kültürünün iş dünya-
sında yaygınlaşmasına da öncülük 
ediyoruz” şeklinde konuştu.

SABANCI HOLDİNG DÜNYA 
SÜRDÜRÜLEBİLİR KALKINMA İŞ 
KONSEYİ’NE (WBCSD) DAMGA 
VURDU 

İklim acil durumu ve sürdürülebi-
lirlik konusundaki çalışmalarına bu 
dönemde de ağırlık vermeyi sür-
düren Sabancı Holding, Türkiye’de 
ve dünyada bu alanlardaki öncü 
rolünü güçlendirdi. 2020 yılından 
beri üyesi olduğu Dünya Sürdürüle-
bilir Kalkınma İş Konseyi’nin (WB-
CSD) Tokyo’da gerçekleştirilen yıllık 
toplantısında Sabancı Holding’in 
üç panelde konuşmacı olarak yer 
aldığını söyleyen Cenk Alper, “Sür-
dürülebilirlik alanında dünyanın 
en etkili iş dünyası platformlarının 
başında gelen WBCSD’de, Grup 
Başkanlarımızla birlikte Toplulu-
ğumuzun örnek uygulamalarını 
katılımcılarla paylaştık. Sabancı 
Topluluğu’nun yol haritasına yön 
veren sürdürülebilirliğin, dijitalin ve 
sorumlu yatırım anlayışının ülkemiz, 
bölgemiz ve dünyamızın geleceği 
için ne kadar önemli olduğunu ifade 
ederken, iş dünyasına öncülük etme 

misyonumuzun da altını çizdik. 400’e 
yakın üst düzey yöneticinin katıldığı 
etkinlikte aldığımız geri bildirimler, 
ne kadar doğru bir yolda olduğumu-
zu bizlere gösterdi, sürdürülebilir bir 
yaşam için bizleri cesaretlendirdi, bu 
alandaki kararlı duruşumuzu daha 
da güçlendirdi” dedi.

TÜRKİYE’NİN EN GENİŞ KATILIMLI 
SOSYAL SORUMLULUK SEFERBERLİĞİ

Tüm ana iş kollarında güç-
lü büyümesini sürdüren Sabancı 
Topluluğu’nun, insan ve toplum 
odaklı pozitif etkisini artırma yolunda 
öncü ve örnek projeleri hayata geçir-
meye devam ettiğinin de altını çizen 
Cenk Alper, “Geçtiğimiz yıl Toplulu-
ğumuzun kuruluş yeri olan Adana’da 
başlattığımız Sabancı Cumhuriyet 
Seferberliği’ni, bu yıl Türkiye’nin en 
geniş katılımlı sosyal sorumluluk 
hareketine dönüştürdük. 16 şirket 
ve kurumumuzun katılımıyla, 41 ilde 
gerçekleştireceğimiz 120 etkinlikle, 
15 bini aşkın Sabancı Gönüllümüzle 
yıl boyunca sahadayız. Yaptımız pro-
jeler, bir yandan Türkiye’nin toplum-
sal kalkınmasına destek verirken, 
diğer yandan da ülkemizde gönüllü-
lük konusunda önemli bir farkındalık 
oluşturacak. Seferberlik kapsamında 
gerçekleştireceğimiz tüm çalışmala-
rımızı da geçtiğimiz yıl olduğu gibi bu 
yıl da 10 Kasım’da Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’e armağan ederek, 
O’nun anısını ülkemiz için çalışarak 
yaşatacağız” dedi.
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KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
17. ICC Türkiye Tahkim Günü Konferansı’na katıldı

TOBB ile ICC Milletlera-
rası Tahkim Divanı iş 
birliğiyle düzenlenen, 

alanında uzman hakemleri, 
kamu, özel sektör ve ticaret 
odalarının hukuk müşavir-
lerini, yargıtay üyelerini, ha-
kimleri, avukatları ve akade-
misyenleri bir araya getiren 
“17. ICC Türkiye Tahkim Günü 
Konferansı” yapıldı. Toplan-
tının açılışında konuşan Tür-
kiye Odalar ve Borsalar Bir-
liği (TOBB) Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Ayhan 
Zeytinoğlu, ICC’nin dünyada 
ticaretin ve yatırımların art-
ması için çalışan en büyük iş 
dünyası kuruluşu olduğunu 
kaydederek, kurulduğundan 
bu yana aradan geçen 102 
yılda, 100’den fazla ülkede, 
45 milyondan fazla şirketi 
ve 1 milyardan fazla çalışa-
nı temsil eder hale geldiğini 
söyledi. 

- Güçlü ve köklü bir milli komite
ICC’nin kuruluşundan bu yana küre-

sel ticaretin gelişmesi için birçok farklı 

oluşuma imza attığını dile getiren Ay-

han Zeytinoğlu, “ICC’nin Türkiye Milli 
Komitesi, 1934’te kurulmuş olup, TOBB 
çatısı altında faaliyet göstermektedir. 
Türkiye Milli Komitesi, güçlü ve köklü 
bir milli komite olarak, uzun yıllardır 
ICC faaliyetlerini Türk iş dünyasının 

hizmetine sunmaktadır” diye konuştu. 

Zeytinoğlu, ICC Milletlerarası Tahkim 
Divanı’nın bu oluşumun en önemli or-
ganlarından olduğunu kaydederek, 
divanın, uluslararası ticari ihtilafların 
çözümlenmesi bakımından dünyanın 
önde gelen merkezlerinden olduğunu 
anlattı.

- Tahkim sayesinde uluslararası 
doğrudan sermaye girişi arttı

Ayhan Zeytinoğlu, ICC Milletlera-
rası Tahkim Divanı’nın işleyişinden, 
örgütlenmesinden ve iş dünyası için 
öneminden bahsederek, şöyle devam 
etti:”Tahkim konusu iş dünyası açısın-
dan önemlidir. Zira hem ülke içi, hem de 
ülkelerarası iş bağlantılarımızı kurar-
ken, güvencede olmak isteriz. Yatırım 
ortamının en önemli unsularından biri, 
sözleşmelerden kaynaklı yükümlülük-
lerin garanti altına alınmasıdır. Özel-
likle uluslararası yatırımcılar için, etkin 
bir tahkim müessesinin varlığı, olmaz-
sa olmazdır. Sözleşmelerin çeşitlen-
diği, teknolojik transferlerin önem ka-
zandığı, ticari sırların ve know-how’ın 
şirketleri bir adım öne taşıdığı iş dün-
yasında, bilgi, ticari hayatın ortasına 
yerleşmiştir. İşte bu sebeple iş dünyası 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, TOBB ile ICC Milletlerarası Tahkim Divanı 
iş birliğiyle düzenlenen '17. ICC Türkiye Tahkim Günü Konferansı'na katıldı.
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olarak, tahkimi, yatırım ve ticaret için 
çok kıymetli bir altyapı ve güven me-
kanizması olarak görüyoruz.”

 Zeytinoğlu, tahkimin de sayesin-
de daha önce yılda 1 milyar dolar olan 
doğrudan küresel yatırım girişinin 10 
milyar doların üzerine çıktığını belirte-
rek, Milletlerarası Tahkim Sistemi’nin 
bu açıdan önemli bir güvence olduğu-
nu vurguladı.

- Hakem atamalarında Türk hu-
kukçulara daha fazla yer verilmesini 
istiyoruz

TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ayhan Zeytinoğlu, Millet-
lerarası Tahkim Divanı’nda, 2021’de 
Kovid-19’a rağmen 840 yeni tahkim 
davası ve 157 seri tahkim davasının 
görüldüğünü belirterek, şu bilgileri 
verdi: “2021’de toplam 2 bin 200 taraf 
ve 1.525 hakemle davalar görülmüş-
tür. ICC Divanı tarafından atanan ha-
kemlerin yüzde 40’ı kadın olmuştur. 
Türkiye, 37 tarafla, bu kapsamda ilk 20 
ülke arasında yer almıştır. Ayrıca, ül-
kemizden 9 hakem atanmış ve 3 dava 
da ülkemizde görülmüştür. Bu konfe-
ransımızda da özellikle belirtmek is-
terim ki ICC tahkiminin iyi bir müşterisi 
olarak, ICC’nin hakem atamalarında, 
ülkemiz hukukçularına daha fazla yer 
vermesini bekliyoruz, istiyoruz. Belirt-
mek isteriz ki Türkiye’de de bölge ad-
liye mahkemeleri ve Yargıtay’ın ICC’nin 
çalışmaları konusunda oldukça önemli 
katkıları bulunmaktadır. Bu kurumları-
mızın tüm yöneticilerine teşekkür edi-
yoruz ve yapıcı tutumlarının devamını 
bekliyoruz.” Zeytinoğlu, TOBB ve ICC 
Türkiye olarak, tahkimin bilinmesi ve 
yaygınlaşması için çalışmayı sürdür-
düklerini ve bu faaliyetleri devam et-
tireceklerini anlattı. 

- Claudia Salomon: İş dünyasının 
ihtiyaçlarını anlıyoruz

ICC Milletlerarası Tahkim Divanı 
Başkanı Claudia Salomon sınırlarara-
sı ticaretin artmasından bahsederek, 
giderek yükseliş gösteren küresel 
ticaretin zaman zaman ihtilafları da 
beraberinde getirdiğini söyledi. Salo-
mon, “ICC Milletlerarası Tahkim Divanı 
ihtilafları gidermek için onlarca ülkede 
davalar görmektedir. Tahkim davaları 
125’ten fazla şehirde gerçekleştirili-
yor. Aralarında Ankara ve İstanbul da 
var. Kararla sadece İngilizce, Almanca 
veya İspanyolca ile sınırlı değil. 13’ten 
fazla dilde oluyor bu kararlar” diye 
konuştu. 

Şirketlerin neden ICC’ye güvendi-
ğine değinen Salomon, şu değerlen-
dirmelerde bulundu: “Çünkü herhangi 

bir coğrafyaya bağlı olmayan, siyasi bir 
oryantasyonu bulunmayan bir kuruluş. 
Küresel olarak iş dünyasının ihtiyaçla-
rını anlamaktayız. 120’den fazla ülkeye 
ait birçok hakemimiz var. Tahkim mah-
kemeleri son derece temel bir vazifeyi 
yerine getiriyor. ICC kurallarına göre 

herhangi bir karar taraflara verilirken 
kesinlikle hakem heyetinin ayrıntılı in-
celemesinin sonucunda bu yapılıyor. 
Gerekçelerin net olması gerekiyor. Da-
vaya bakan kişi konu ile alakalı hiçbir 
şey bilmiyorsa dahi tahkimin bu karara 
nasıl ulaştığını okuyunca anlayabili-
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TÜSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Orhan Turan “Dijital ve Yeşil 
Dönüşen Sektörler” temasıyla 

on dördüncüsü düzenlenen Rekabet 
Kongresi’nde yaptığı konuşmada 
Covid-19 ve ardından Rusya Ukrayna 
savaşı ile dünyanın kırılganlaştığına 
dikkat çekerek küresel istikrar ve 
bolluk döneminin bittiğini, bu zor ko-
şullarda yeni bir ekonomik kalkınma 
öyküsü yaratmak için tüm risklere 
hazırlıklı olurken ortaya çıkabilecek 
fırsatları da kollamak gerektiğini 
söyledi. 

Orhan Turan küresel zorlukların 
üzerine Türkiye ekonomisinin yapısal 
sorunlarının da eklendiği bir dönem 
yaşandığını ifade ederek şunları 
söyledi: 

“Bundan üç sene önce Çin’de orta-
ya çıkan, Covid-19 adını verdiğimiz 
virüs en önemli gündemimizdi. Bilim, 
teknoloji, inovasyon ve uluslararası 

işbirliği ile son yüzyılın en büyük sal-
gınını hep birlikte aşmak için insa-
nüstü bir çaba sarf ettik. Geçtiğimiz 
yaz hem ülkemizde hem de dünyanın 
dört bir tarafında meydana gelen 
yangın, sel gibi aşırı iklim olayları 
bize tek tehdidin virüs olmadığını bir 
kez daha hatırlattı. Salgının ve iklim 
olaylarının yarattığı sosyal ve ekono-
mik etkileri atlatmak için uğraşırken 
senenin başında Rusya-Ukrayna 
savaşı ile gündemimiz bir kez daha 
sarsıldı.

Bütün bu gelişmeleri üst üste 
koyduğumuzda, Soğuk Savaş’ın 
sona ermesinden sonra ortaya çıkan 
küresel düzende büyük kırılmalar ol-
duğu tespitini yapabiliyoruz. Hüküm 
sürmüş olan küresel entegrasyon, 
istikrar ve bolluk dönemi, ülkemizin 
de avantajına olmuş, bu dönemde 
küresel rekabet gücümüzü pekiştir-
miş, dünya ekonomisinden aldığımız 

payı artırmış, vatandaşlarımızın 
refah düzeyini yükseltmiş, toplum-
sal adaletsizlikleri bir nebze olsun 
geriletebilmiştik. 

Bugün, bizim gibi ülkeler için 
olumlu koşullar yaratmış olan bu kü-
resel ortamın geride kaldığı, çatışma, 
istikrarsızlık, belirsizlik ihtimalinin 
güçlendiği bir dönemdeyiz. Dünyanın 
karşı karşıya olduğu zorlukların yanı 
sıra iklim değişikliği, dijitalleşme, 
göçler ve toplumsal eşitsizlikler 
bütün ülkeleri politikalarını gözden 
geçirmeye zorluyor. Bu küresel zor-
lukların üzerine ülke ekonomimizin 
yapısal sorunları da ekleniyor.

Küresel gelişmelerin bu kadar 
hızlı ve sert olduğu günümüzde ülke 
olarak yeni bir ekonomik kalkınma 
öyküsü yaratmak için tüm risklere 
hazırlıklı olurken ortaya çıkabilecek 
fırsatları da kollamalıyız.

Bu Kongrenin de teması olan 

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan: Kırılganlaşan  
dünyada yeni bir ekonomik kalkınma 
öyküsü yaratmak zorundayız

[ikiz dönüşüm ►



19Kocaeli Odavizyon

“dijital ve yeşil” dönüşüm bu türbü-
lanslı zamanda geleceğin fırsatlarını 
yakalamanın anahtarları olarak 
ortaya çıkıyor. Ben de bugün sizlere 
ülkemizin sürdürülebilir kalkınma-
sında sektörlerimizin yeşil ve dijital 
dönüşümünün öneminden bahset-
mek istiyorum.

Yüksek enflasyon, enerji, gıda ve 
tedarik zinciri güvenliği günümüzün 
en önemli gündem başlıkları arasın-
da yer alıyor. İlk bakışta, bu sorunlar 
Covid pandemisi ve Rusya-Ukray-
na savaşı ile ilişkilendiriliyor olsa 
da, daha derinde yatan nedenlere 
baktığımızda küresel ekonominin 
geçirmekte olduğu yapısal değişimi 
görüyoruz. Sanayi devrimi sonrasının 
düşük maliyetli üretim yaklaşımı ye-
rini ekonomilerin çevresel etkilerini 
temel alan yeşil dönüşüme ve dijital 
dönüşüme bırakıyor. Küresel ekono-
mideki bu dönüşümde iklim değişikli-
ği ile mücadeleyi ve ekonomik yapıyı 
dijital teknolojiler doğrultusunda 
dönüştürmeyi kalkınma ve ekonomi 
politikalarının merkezine almak bir 
zorunluluk haline geliyor. Ülkemizin 
de bu dönüşümü zamanında ve tüm 
boyutlarıyla yakalaması için hızla 
harekete geçmesi gerekiyor.

Avrupa Birliği bir ayağını yeşil 
dönüşüm, diğer ayağını ise dijital dö-
nüşümün oluşturduğu bu karmaşık 
sürece “ikiz dönüşüm” adını veriyor. 
Bu iki boyutu ve ülkemizin ikiz dönü-
şüme ayak uydurması ihtiyacını biraz 
açmak istiyorum.

Dijital teknolojiler ekonomide tek-
tonik değişimlere yol açıyor. Üretim 
yöntemleri, tüketim kalıpları, çalışma 
biçimleri, endüstriyel ilişkiler hızla 
değişiyor dönüşüyor. Endüstriyel 
nesnelerin interneti, robotik, otonom 
araçlar, yapay zeka, veri analitiği ve 
bulut teknolojileri gibi yeni tekno-
lojiler büyük bir hızla yaygınlaşıyor. 
Bu teknolojileri başarıyla uygulayan 
firmalar verimliliği büyük ölçüde 
artırıp pazar paylarını büyütürken 
bu dönüşüme ayak uyduramayan 
firmalar rekabet güçlerini korumakta 
zorlanıyorlar. Bu da dijital dönüşü-
mü KOBİ’ler açısından çok kritik bir 
noktaya taşıyor.

Ülkemizde istihdamın %70’ten 
fazlasını oluşturan KOBİ’lerin bu 
dönüşüme sağlıklı bir şekilde ayak 
uydurabilmesi, dijital dünyanın geti-
receği riskleri fırsata çevirmeleri için 
bir imkan sağlayacak. Bu fırsatın açı-
labilmesi için finansmana erişim ve 
fiziki ve yasal altyapının iyileştirilme-

si kadar kültürel ve organizasyonel 
dönüşümün sağlanması da gerekli. 
Sanayi ekosisteminin gelişmesine 
yönelik birçok hızlandırıcı progra-
mın hayata geçirildiğini görmekten 
mutluluk duyuyoruz. Bu kapsamda, 
KOBİ’lerin geliştirdiği dijital çözümle-
rin takip edilmesi, şirketlerin tekno-
loji ihtiyaçlarının anlaşılması ve farklı 
ölçekteki şirketleri bir araya getire-
cek işbirliği alanlarının geliştirilmesi 
de oldukça önemli. TÜSİAD olarak biz 
de 2018 yılından bu yana TÜSİAD SD2 
Programı ile şirketlerin birlikte çalış-
malarını ve birlikte üretmelerini des-
tekliyoruz. TÜSİAD SD2 KOBİ’lerimizin 
geliştirdiği geniş bir dijital çözüm 
yelpazesinin doğru adreslere ulaştı-
rılmasına olanak sağlıyor.

Günümüzde otomotivden enerji-
ye, sanayiden askeri donanıma kadar 
pek çok sektörün bel kemiğini yazılım 
ürünleri oluşturuyor. Bugün dünya-
nın en büyük 10 şirketinden 7’si tek-
noloji firması.1 Son 10 yılda internet, 
mobil telefonlar ve artan kurumsal 
BT yatırımlarının etkisiyle birçok 
dijital sektör doğdu. Bu sektörlerin 
toplam büyüklüğü, yazılım sektö-
rünün dört katına yaklaştı. Büyüme 
hızı ise yazılım sektörünün üç katı 
seviyesinde.2

Dijital teknolojilerin sektörlerde 
yol açtığı dönüşümlerden en önde 
gidenlerden birini şüphesiz e-ticaret 
oluşturuyor. Bu alanda ülkemizde de 
önemli bir hızlanma görülüyor. 2021 
yılının ilk yarısında e-ticaret hacmi 
geçen yılın aynı dönemine göre reel 
olarak %49 arttı.3

Bulut hizmetleri, nesnelerin inter-
neti, yapay zeka gibi internet tabanlı 
ekonomik faaliyetlerin trafik hacmi 
artmaya devam ettikçe; hızlı, kesin-
tisiz ve güvenli bir dijital altyapı ihti-
yacı kritik önem kazanıyor. Ülkemizin 
dijital dönüşüme uyum sağlaması 
için altyapının geliştirilmesi, bunun 
için de özel sektör ile işbirliği içeri-
sinde ekosistemin geliştirilmesi için 
hedeflerin belirlenmesi ve bütüncül 
politikaların hayata geçirilmesi önü-
müzdeki en kritik konulardan birisi.

Ekolojik kriz ve iklim değişikliği 
ile mücadele zorunluluğu bir süre-
dir ekonomilerde yeşil dönüşümü 
zorluyor. Yeşil dönüşüm sürecinin 
net sıfır emisyon hedefleri çerçeve-
sinde yatırım, istihdam, rekabet gücü, 
ekonomik istikrar ve refah üzerinde 
önemli etkileri var. Yeniden yapı-
lanma hedefleri ülkeler ve bölgeler 
arasındaki rekabeti keskinleştiriyor. 
Avrupa Birliği yeni büyüme stratejisi 

olarak tanımladığı Yeşil Mutabakat 
ile birlikte pek çok alanda önemli dö-
nüşümleri hedefliyor. Sınırda karbon 
düzenleme mekanizması, döngüsel 
ekonomi, sürdürülebilir tarım, enerji 
verimliliği, tedarik zincirlerinde ESG 
prensiplerinin yaygınlaştırılması bu 
dönüşüm alanlarından sadece birkaç 
tanesi. En büyük ticari partnerimiz 
olan Avrupa Birliği bu düzenlemeleri 
hayata geçirdikçe, bizim ekonomi-
mizin de bu süreçten etkilenmesi 
kaçınılmaz olacak.

Rusya’nın Ukrayna’yı işgali son-
rasında Avrupa’da enerji kaynakla-
rının sürdürülebilirliği endişelerine 
eklenen jeostratejik riskler, yeşil 
dönüşüm ihtiyacına yeni bir boyut 
ekledi. Avrupa’nın 2050’ye dek her 
yıl 5 milyon ton alüminyum, 5 milyon 
ton bakır, 800.000 ton lityum ve 
300.000 ton çinkoya ihtiyaç duyacağı 
öngörülüyor4. Jeopolitik çalkantılar 
ve salgın dönemlerinde yaşanan 
tedarik sıkıntıları Avrupa’da stratejik 
hammaddelere olan dışa bağımlılığın 
azaltılması ve tedarik zincirlerinin 
çeşitlendirilmesi ihtiyacını hızlandır-
dı.

Dünyamızın içinde olduğu eko-
lojik sorunlar ve iklim değişimi, yeşil 
dönüşümü zorunlu kılarken, dijital 
teknolojiler de yeşil dönüşümü daha 
mümkün kılıyor.

Araştırmalar bilişim teknoloji-
leri sayesinde 2030’a kadar küre-
sel ölçekte %20 emisyon azaltımı 
sağlanabileceğini ortaya koyuyor. 
Yine bilişim teknolojileri ile tarımsal 
üretimde %30 verim artışı ve gıda 
israfında %20 azaltım; enerji sek-
töründe yılda 25 milyar varil pet-
rol tasarrufu ve imalat dahil sekiz 
sektörde 300 trilyon litreden fazla su 
tasarrufu sağlamak mümkün.

Bu tabloya baktığımızda TÜSİAD 
olarak gelecekte ülkemizin rekabet 
gücünün korunmasının yeşil ve dijital 
teknolojiler konusunda kat edeceği-
miz mesafe ile çok yakından ilişkili 
olduğunu düşünüyoruz. Bu çerçeve-
de,

Sanayimize yeşil ve dijital üretim 
tekniklerinin entegrasyonu,
Enerji verimliliğinin tüm değer 
zincirinde artırılması,
Daha az atığın ve daha fazla 
değerin yaratıldığı döngüsel yak-
laşımıyla ürün ömrünün uzaması

gibi alanlara yönelik Ar-Ge ça-
lışmalarının finansal mekanizmalar 
aracılığıyla desteklenmesini önce-
likli görüyoruz. Yeşil yatırımlar için 

•

•

•
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sürdürülebilir finansman araçlarının 
çeşitlendirilmesini, kamu-özel sektör 
ve uluslararası finans kuruluşları 
arasındaki sinerjinin geliştirilmesini 
kıymetli görüyoruz.

Küresel ekonominin geçirmekte 
olduğu yapısal değişim ile birlikte 
düşük maliyetli üretim yaklaşımının 
yerini ekonomilerin çevresel etkilerini 
temel alan yeşil dönüşüme ve dijital 
dönüşüme bırakması, bunun için 
de gereken fiziki sermaye ve beşeri 
sermaye yatırımlarının yapılması 
gerekiyor. Bir başka deyişle, ekonomi 
politikalarımızın bu dönüşümü kucak-
layabilecek biçimde yeniden formüle 
edilmesi ihtiyacı ile karşı karşıyayız.

Değişim gerektiren alanların 
başında işgücü politikaları ve bununla 
ilişkili olarak eğitim sistemi geliyor. 
İkiz dönüşüm nitelikli insan kaynağını 
eskiye oranla daha da önemi kılıyor. İş 
gücümüzün yetkinliklerini yeni istih-
dam dinamiklerine göre dönüştürmek 
en büyük önceliklerimiz arasında yer 
almalı.

İş yaşamında uzaktan çalışmanın 
kolaylaştığı, fiziksel sınırların bulanık-
laştığı, aynı anda birden fazla çalış-
manın mümkün olduğu günümüzün 
dünyasında aranılan becerilere sahip 
olanlara duyulan yüksek talep ülkeler 
arasında nitelikli insan kaynağını çek-
mek konusunda giderek güçlenen bir 
rekabete yol açıyor. Bu rekabette iş 
dünyası olarak bize düşen en önemli 
görevlerden biri sektör ve ölçek fark 
etmeksizin genç beyinlerin ülkemiz 
için katma değer üretmesini sağla-
mak.

Biz de bu hedef doğrultusunda 
TÜSİAD İşim Gücüm Geleceğim üc-
retsiz online eğitim platformumuz ile 
öğrencilerin ve genç profesyonellerin 
yeni nesil teknolojiler odağında bece-
rilerin artırılmasına katkı sağlamaya 
çalışıyoruz.

Ekonomimizin yeşil ve dijital dö-
nüşümünün gerçekleştirilmesi için bu 
alanlara yapılması gereken yatırımları 
da geciktirmemeliyiz. Oysa yatırım 
göstergeleri ekonomideki yapısal 
dönüşüm ihtiyacını desteklemiyor. 
Biliyorsunuz, yatırımların iki koşulu 
vardır: öngörülebilirlik, yani makro-
ekonomik istikrar ve elverişli finans-
man imkanlarına erişim.

Öngörülebilirliğin de temel be-
lirleyicisi enflasyon oranıdır. Yüzde 
85 ile ülkemizin dünyada en yüksek 
enflasyon oranına sahip altıncı ülke 
olması ve TL’nin değerinde bir türlü 
önü alınamayan belirsizlik, ne bugün 
lehimize olmayan küresel koşullarla 

mücadele etmemizi, ne de gelecekte 
yeşil ve dijital dönüşümün sunacağı 
yeni fırsatlardan yararlanmamızı 
sağlıyor.

Üstelik yüksek enflasyon sadece 
son jeopolitik gelişmelerden kay-
naklanmıyor. Tam tersine enflasyon 
dinamikleri son 4-5 yıldır belirgin 
düzeyde bozuluyor. Enflasyon 
dinamiklerindeki bozulma geleceğin 
fırsatlarından yararlanmayı zorlaştır-
manın ötesinde artan küresel sıkın-
tılar karşısında bugün yaşadığımız 
zorluklarla baş etme imkanlarını da 
daraltıyor. Yüksek enflasyon şirketler 
kesimi ve hanehalkları için sürekli 
olarak belirsizlik, öngörülemezlik, bo-
zulan kaynak tahsisi ve ilave maliyet 
yaratıyor. Enflasyonla mücadelede 
topyekun bir seferberlik ilan ederek, 
para politikasının yanı sıra, mali po-
litikalar ve sektörlere dönük yapısal 
politikalarla ekonomimiz üzerinde-
ki enflasyon kamburunu atmamız 
gerekiyor.

Yeşil ve dijital dönüşümünü sağ-
layacak yatırımların gerçekleşmesi 
için gereken ikinci koşul ise elverişli 
finansman imkanlarına erişim.

Düşük faiz oranları, yatırımlar için 
gereken finansmanın elverişli koşul-
larda olmasını sağlayan en önemli 
etken. Ama öte taraftan, yatırımla-
rın yapılabilmesi için finansmanın 
sadece elverişli koşullarda olması 
değil finansmana erişim de gereki-
yor. Yoğun regülasyonlar nedeniyle 
finansal kesimin kredi vermesi daha 
da zorlaşıyor. Bankacılarla birlikte, 
farklı illerimizden birçok iş insanı, 
üretici, ihracatçı son zamanlarda 
giderek yoğunlaşan bir şekilde finans-
mana erişimde yaşanılan sıkıntıları 
dile getiriyor. Nitekim 2020’den bu 
yana kredilerde reel gerileme dikkat 
çekiyor. Politika faiz oranlarının düşü-
rülmesine rağmen, diğer faiz oranla-
rıyla aradaki ilişki kopmuşsa, krediye 
erişimde sorunlar varsa, düşük faiz 
oranları ile yatırımlar finanse edilemi-
yorsa, üstelik enflasyon ve kurlardaki 
sorunlar devam ediyorsa düşük faiz 
politikası ile hangi ekonomik amaçla-
ra nasıl ulaşılacağının bir kez daha ele 
alınmasına ihtiyaç olduğunu düşünü-
yoruz.

Dönüşümün bir diğer ayağını ise 
kurumsal yapılardaki değişim oluş-
turuyor. Yeşil ve dijital dönüşümünü 
sağlayacak yatırımların gerçekleşti-
rilmesi, ekonomide öngörü ufkunun 
uzaması ve ülkenin geleceğine güven 
duyulması, sadece ekonomi politika-
ları ile elde edilemez. İş, bireysel ve 

toplumsal yaşamın tüm alanlarında 
güvenilir ve kapsayıcı kurumları ve 
kuralları hayata geçirmeden, hukukun 
üstünlüğü, yargı bağımsızlığı, ifade 
özgürlüğü, kuvvetler ayrılığı, denetle-
yici ve düzenleyici kurumların özerkli-
ği gibi alanlarda ilerleme sağlamadan, 
ekonomimizi yeşil ve dijital dönüşüme 
hazırlayacak adımları rahatlıkla ata-
bileceğimiz bir zemin olmayacak.

Ekonomimizi geleceğe hazırlamak 
bir yana, küreseldeki sorunlar ve 
içeride hüküm süren makroekonomik 
istikrarsızlık, ister istemez dikkatleri 
bugünü kurtarmaya getiriyor. Küresel 
likiditenin hem azalması hem ma-
liyetinin yükselmesi, ABD ve Çin’de 
görülen yavaşlama ve Avrupa’yı teh-
dit eden ekonomik daralma ülkemizin 
açısından da ekonomik ufkun belir-
sizleşmesine yol açıyor. Bu koşullar 
altında ihracat ve büyüme perspektif-
lerinin zorlaşması, dış açığın finans-
manının sıkıntıya düşmesi ihtimali 
yükseliyor. Nitekim büyüme göster-
geleri yavaşlıyor, ihracat hız kesiyor, 
cari açık yükseliyor.

Tüm bunlara rağmen, ekonomimi-
zin geçmişten gelen yapısal sorunla-
rını çözebilir, bugün karşı karşıya ol-
duğumuz konjonktürden kaynaklanan 
ilave zorlukların üstesinden gelebili-
riz. Önümüzdeki dönemde hepimizin 
daha müreffeh yaşayacağı, adil, çev-
reci ve saygın bir Türkiye yaratmak 
için “Yeni Bir Anlayışla Geleceği İnşa” 
raporumuzda vurgulamış olduğumuz 
“insan, bilim ve kurumların” önemine 
bir kez daha dikkat çekerek konuşma-
mı sonlandırmak istiyorum. Cumhuri-
yetimizin ikinci yüzyılını inşa ederken 
insanımızın yetkinliklerini geliştirmek, 
bilimsel ve teknolojik gelişmeye ayak 
uydurmak ve ekonomiden demok-
rasiye tüm alanlarda güvenilir ve 
kapsayıcı kurum ve kuralları hayata 
geçirmek öncelikli olmalı.

Günümüzde rekabet gücünün, 
ekonomik büyümenin, verimliliğin ve 
sürdürülebilirliğin temelini oluşturan 
dijital ve yeşil dönüşüm sürecinde 
atılacak her adım tüm sektörlerin 
ve paydaşların ortak enerjisine ve 
sinerjisine ihtiyaç duyuyor. Sırt sırta 
verdiğimiz zaman tüm zorlukların 
üstesinden gelebilir; ülkemiz için 
öngörülebilir bir gelecek yaratabiliriz. 
Bu yolda her zaman yanımızda oldu-
ğunu bildiğim, bizim de TÜSİAD olarak 
daima yanında olduğumuz SEDEFED 
ailesine bir kez daha sizlerin önünde 
teşekkürlerimi sunuyorum. Verimli bir 
etkinlik olmasını diliyor, sizleri saygı 
ve sevgiyle selamlıyorum.”

[ikiz dönüşüm ►
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Polisan Holding, 54 dönüme 3 bin ağaç dikti
Polisan Holding CEO’su Mehmet Hacıkamiloğlu, “Ormanlık alanlarımızı korumadığı-

mız, doğayı ve suyu çöplerle zehirlediğimiz için karşı karşıya kaldığımız bu felaketlerle 
ancak birlikte mücadele ederek başa çıkabiliriz” dedi

Polisan Holding, 11 Kasım Milli 
Ağaçlandırma Günü kapsamında 
Dilovası’nın Tavşanlı Bölgesi’ne 

3 bin ağaç dikti.
Polisan Holding açıklamasına göre, 

temmuz ayında gerçekleşen yangında 
tahrip olan 54 dönümlük alanın ağaç-
landırıldığı etkinliğe, Polisan Holding 
CEO’su Mehmet Hacıkamiloğlu, boya, 
kimya ve liman yatırımlarının üst dü-
zey yöneticileri, Polisan çalışanları ve 
Polisan Ortaokulu öğrencileri katıldı.

Etkinlikte kimya, boya, liman 
işletmeciliği yatırımlarının bulunduğu 
Dilovası’na, 11 Kasım Milli Ağaçlandır-
ma Günü kapsamında 3 bin ağaç dikil-
di. Etkinlikte, çocuklara ağaç dikimi ve 
bakımı hakkında da bilgi verildi.

Açıklamada görüşlerine yer verilen 
Hacıkamiloğlu, son dönemde yaşa-
nan ve sayıları gittikçe artan orman 
yangınlarının kendilerini derinden 
üzdüğünü belirterek, şunları kaydetti: 

‘Burası da yangında küle dönen or-
manlık alanlardan biri. Yangın sonrası 
doğanın kendini korumasına yardım 

etmek ve biyoçeşitliliğe destek sun-
mak için çalışanlarımızla, öğrenci kar-
deşlerimizle bugün buradayız. 3 bin 
ağaç diktik. Aslında işin en kolay kısmı 
bu, önemli olan bundan sonrası yani 
ormanı koruma ve büyütme süreci. 
Bugün dünyada iklim değişikliğine 
bağlı olarak birçok felaket yaşanıyor. 
Ormanlık alanlarımızı korumadığımız, 
doğayı ve suyu çöplerle zehirlediği-
miz için karşı karşıya kaldığımız bu 
felaketlerle ancak birlikte mücadele 
ederek başa çıkabiliriz.’

Hacıkamiloğlu, iklim değişikliği ile 
mücadele çalışmalarının tüm faaliyet 
alanlarında ve operasyonlarında etkin 
bir şekilde uygulandığını, 2012 yılın-
dan beri yürüttükleri projelerin sonu-
cu olarak karbon emisyonunu yüzde 
53 oranında azalttıklarını aktardı.

Çalışmalar hakkında bilgi veren 
Hacıkamiloğlu, şu değerlendirmelerde 
bulundu:

‘Genel müdürlük binamızda, üretim 
tesislerimizde ve operasyon sahala-
rımızda yenilenebilir kaynaklardan 

elde edilen enerjinin kullanım oranını 
yüzde 50’ye çıkardık. Hedefimiz oranı 
yüzde 100’e çıkarmak, şu anda bu 
projelerin üzerinde çalışıyoruz. Bunu 
önemsiyoruz; çünkü karbon emisyonu 
büyük oranda enerjiden kaynaklanı-
yor. Fosil yakıtların yerini yenilene-
bilir, doğa dostu enerji kaynaklarının 
alması için yatırımlar yaptığımız gibi, 
bu bakış açısının yerleşmesine hizmet 
edeceğine inandığımız her türlü proje, 
etkinlik ve çalışmanın içinde yer al-
maya özen gösteriyoruz.

Sahip olduğumuz kimya ve boya 
fabrikasını yeşil fabrika standart-
larına göre yeniden inşa ettik ve 
üretimlerimizi bu fabrikalara taşıdık. 
Ayrıca yağmur suyu hasadı yapıyoruz. 
Enerji ve su tasarrufuna katkı sağla-
yan prosesler geliştirdik ve başarı ile 
uyguluyoruz. Yürüttüğümüz bütün 
çalışmalarla şirketlerimizin karbon 
ayak izini düşürmeye çalışıyoruz. Ana 
hedefimiz dünyanın en büyük holdingi 
olmak değil; dünyaya en iyi davranan 
olmak.’

[çevre ►
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KSO’da Ata’yı andık

[anma►

Cumhuriyetimizin Kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün ara-
mızdan ayrılışının 84’üncü yıl dö-

nümünde Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Meclis Üyeleri ve KSO personeli, saat-
ler 09.05’i gösterdiğinde saygı duru-

şunda bulunarak Ata’mızı yad etti.
Ankara’da gerçekleşecek ziyaret 

programı için yola çıkan Kocaeli Sana-
yi Odası Meclis Üyeleri, saatler 09.05’e 
yaklaşırken araçtan indiler ve siren-
lerin çalışması ile tüm Meclis Üyeleri 

Atamız için bir dakika boyunca saygı 
duruşunda bulundu.

Oda Hizmet binasında düzenlenen 
anma töreninde ise bayraklar yarıya 
indirildi ve KSO personeli bir dakikalık 
saygı duruşunda bulunuldu.
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Karamürsel’den Körfez’e 6 bin balık salındı
Büyükakın: “Artık biz büyükler yaşamımızı değiştirmeliyiz. Çocuklarımızın rehberliği-

ne ihtiyacımız var. Daha az atık çıkarmak, yeniden kullanmak ve dönüştürerek kullan-
mak gerekiyor. Eğer bunları yapmazsak dünya yaşanmaz hale gelir. 1,5 derece ısınmayı 
engellenmezsek daha fazla afet yaşanacak ve dünya yaşanmayacak bir hale gelecek. 

Zaten afetlerin yaşanma sıklığında bir artış var” 

Doğaya ve canlılara değer vere-
rek yatırımlarını hayata geçiren 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 

İzmit Körfezi Balıklandırma Projesi 
kapsamındaki balık salma çalışmala-
rını sürdürüyor. Daha önce Körfez’in 
birçok sahilinde yapılan balık sal-
ma töreni bu kez Karamürsel Ereğli 
Sahilinde gerçekleştirildi. Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın’ın katılımı ile yapılan tö-
rende 6 bin yavru balık denize salındı.

YOĞUN KATILIM
Saygı duruşu ve İstiklal Marşı 

okunması ile başlayan Karamürsel 
Balık Salma Törenine Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tahir Büyükakın, 
Karamürsel Kaymakamı Osman Aslan 
Canbaba, TAGEM Genel Müdürü Metin 
Türker, Karamürsel Belediye Baş-
kanı İsmail Yıldırım, Gölcük Belediye 
Başkanı Ali Yıldırım Sezer, Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreter Yardımcısı 
Hasan Aydınlık, Su Ürünleri Merkez 
Araştırma Enstitüsü Müdürü Ercan 

Küçük, Deniz Ticaret Odası Kocaeli 
Şube Başkanı Vedat Doğusel, Ko-
caeli Kent Konseyi Genel Sekreteri 
Sedat Köse, AK Parti Karamürsel İlçe 
Başkanı Sait Mete, oyuncu Alp Kırşan, 
öğrenciler, vatandaşlar ve basın men-
supları katıldı.

“KÖRFEZ İÇİN CİDDİYETLE BİR ŞEYLER 
YAPMAYA BAŞLADIK”

Altıncı kez Körfez’e hayat vermek 
ve ekosistemi yeniden canlandırmak 
için bir araya geldiklerini belirten 
Başkan Büyükakın, “Gerçekten Körfez 
için ciddiyetle bir şeyler yapmaya 
başladık ve kararlı bir şekilde devam 
ediyoruz. Meselenin birkaç boyutu 
var. Her şeyden önce küresel iklim 
krizi denen bir şeyle karşı karşıyayız. 
Bu artık iklim değişimi kelimesinin 
ötesine geçen bir şey. Bakın 2 gündür 
Mısır’da bütün dünyanın bu konularla 
ilgilenen yöneticileri, devlet baş-
kanları toplandılar ve küresel iklim 
kriziyle ilgili bir şeyler yapmamız 
gerektiğini konuşuyorlar. Orada ilk 

[çevre ►

Altıncı kez Körfez’e hayat 
vermek ve ekosistemi yeniden 
canlandırmak için bir araya 
geldiklerini belirten Başkan 
Büyükakın, “Gerçekten Körfez 
için ciddiyetle bir şeyler yapma-
ya başladık ve kararlı bir şekil-
de devam ediyoruz. Meselenin 
birkaç boyutu var. Her şeyden 
önce küresel iklim krizi denen 
bir şeyle karşı karşıyayız. Bu 
artık iklim değişimi kelimesinin 
ötesine geçen bir şey. Bakın 2 
gündür Mısır’da bütün dünyanın 
bu konularla ilgilenen yönetici-
leri, devlet başkanları toplandı-
lar ve küresel iklim kriziyle ilgili 
bir şeyler yapmamız gerektiğini 
konuşuyorlar. Orada ilk günden 
itibaren şu konuldu. Biz hep 
konuşuyoruz ama gerekli olan 
şeyleri yapmıyoruz.” dedi. 
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günden itibaren şu konuldu. Biz hep 
konuşuyoruz ama gerekli olan şeyleri 
yapmıyoruz. Ana tema buydu. İkinci 
konuda şu; bu işleri toparlamak için 
para harcamak lazım. Karbon emis-
yonunun azaltmamız gerekiyor. Daha 
az karbon sıfır karbon hedeflerini 
tutturmak gerekiyor denildi. Artık biz 
büyükler yaşamımızı değiştirmeliyiz. 
Çocuklarımızın rehberliğine ihtiya-
cımız var. Daha az atık çıkarmak, 
yeniden kullanmak ve dönüştürerek 
kullanmak gerekiyor. Eğer bunları 
yapmazsak dünya yaşanmaz hale 
gelir. 1,5 derece ısınmayı engellen-
mezsek daha fazla afet yaşanacak 
ve dünya yaşanmayacak bir hale 
gelecek. Zaten afetlerin yaşanma 
sıklığında bir artış var” dedi.

“45 GÜNLÜK SUYUMUZ VAR”
Başkan Büyükakın, “Barajımızda 

şu anda 45 günlük suyumuz var. En-
dişe etmeyin Sapanca’dan barajımıza 
bağlı olan hattan su çekebiliyoruz. 
Ama sevgili gençler şöyle düşünün 
Sapanca da kurursa nereden su 
alacağız. Yağışlar bizim istediğimiz 
gibi yağmazsa içecek suyu nereden 
bulacağız. Birde bu yağışlar uzun 
bir dönem yağmaz ve sonrasında 
birçok hızlı bir şekilde yağarsa ne 
yapacağız. Hiçbir şehrin alt yapısı 
40-50 kilogramlık yağışları kaldır-
mıyor. Aslında biz insanoğlu olarak 
kullanabileceğimizden daha fazlasını 
kullanıyoruz. Limit aşım günü diye bir 
kavram var. Limit aşım günü insan-
ların bir yılda tüketmesi gereken 
miktarın tüketilmesi. 1970’li yıllarda 
ortaya çıkan bu kavramda limit aşım 
günü aralık ayındayken, şimdi tem-
muz ayında. Bu gelecekten tüketiyo-
ruz. Dünyanın böyle devam etmesi 
mümkün değil. Evrenin kendi içinde 
bir düzeni var. Evren kendini koruya-
cak. Biz kafalarımızı değiştirmeliyiz. 
Yoksa bu dünyada canlı yaşayama-
yacak” şeklinde konuştu.

“ŞİMDİYE KADAR 30 BİN BALIĞI 
DENİZE BIRAKTIK”

Başkan Büyükakın, “İşte biz 
öncelikle denizimizi kirletmeme-
ye çalışıyoruz. İkinci olarak türle-
rin çoğalması ve sayısının artması 
için de balıklandırma faaliyetlerini 
yapıyoruz. Şimdiye kadar 30 bin tane 
balığı denize bıraktık. Biz bu denize 
bıraktığımız balıkları takip de ediyo-
ruz. Onların tutulduğunu da biliyoruz 
hatta balıkçılarımızdan bize fotoğraf-
lar da geliyor. Buradaki balıklarımızın 
üzerinde çipler var. O çipler aracılığı 
ile bu balıkların denizdeki yaşamını 
da izliyoruz. Bunlar bir kere denizde 
yaşıyorlar bundan herkes emin olsun. 
Denizimiz eskisi kadar kirli değil. Önü-
müzdeki süreçte kabul edilirse hem 
burası için hem de arkadamızdaki 
Altın Kemer Plajımız için mavi bayrak 
başvurusunu da yapacağız” dedi.

“ÇOK ÖNEMLİ BİR PROGRAMA EV 
SAHİPLİĞİ YAPIYORUZ”

Programda konuşan TAGEM Genel 
Müdürü Metin Türker ise yaptığı 
konuşmada, “Altıncısını organize 
ettiğimiz balıklandırma programın-
da olduğum için çok memnunum. 
Çok önemli bir etkinliğe hep birlikte 
şahitlik ediyoruz. Özellikle ülkemiz 
balıkçılık ve su ürünleri konusunda 
ciddi mesafe kat etti. Doğal göllerimiz, 
barajlarımız, denizlerimiz ve akarsula-
rımızla büyük bir potansiyele sahibiz. 
Üretimimizi iki kat artırmış 1.4 milyar 
dolarlık ihracat gelirine ulaşmış bu-
lunmaktayız. Muazzam bir potansiye-
le sahibiz. TAGEM ülkemizin en büyük 
araştırma kurumu. Bitkisel ve hay-
vansal üretimden sağlıklarına kadar 
ekosistemi korumak balık miktarını 
tespit etmek, sürdürülebilir bir çevreyi 
devam ettirmek için görevlerimiz var. 
170 araştırma enstitümüzle balıkçılık 
sektörünün hizmetindeyiz. Levrek ve 
çipura Akdeniz Su Ürünleri Araştırma 
enstitüsü tarafından yetiştirildi” dedi.

BÜYÜKŞEHİR’E TEŞEKKÜR
Karamürsel’de böyle güzel bir 

programında gerçekleşmesinden 
memnuniyet duyduğunu belirten 
Karamürsel Belediye Başkanı İsmail 
Yıldırım, “Yüzlerce yıldır insanoğlu 
kendisine verilen nimetleri fazlasıy-
la kullanmaya çalıştı. İnsanoğlunun 
azgınlığı had bilmezliği nimetleri 
öyle bir kullandırdı ki bugün onla-
ra muhtaç hale geldik. Dünyada bir 
trend oluştu. Doğaya çevreye tabiata 
hayvanlara karşı saygı duymaya baş-
ladık. Sanki yeni bir şeymiş gibi. Bizim 
çocukluğumuzda bu Körfez masma-
vi, balığıyla içinde yüzen insanıyla 
bambaşka bir yerdi. 1980’li yılların 
başıyla beraber o günkü yöneticilerin 
bilerek veya bilmeyerek uyguladığı 
politikalarla Körfez’i kaybettik. Bu 
projeyi başlatan ve devam ettiren 
başta Büyükşehir Belediye Başkanı-
mız olmak üzere tüm arkadaşlarımıza 
canı gönülden teşekkür ediyorum” 
ifadelerini kullandı.

“BU ORGANİZASYON BİLİME DE 
HİZMET EDİYOR”

Karamürsel’de böyle güzel bir 
program olmaktan mutluluk duy-
duğunu belirten oyuncu Alp Kırşan, 
“Yavru balık salımıyla ilgili bilgi geldi-
ğinde çok heyecanlandım. Bu gelece-
ğe yönelik oluyor. Bu yavru balıkları 
denize bıraktığımızda büyüyorlar ço-
ğalıyorlar. Bunun öncülüğünü yapan 
Kocaeli Büyükşehir belediyesine te-
şekkür ediyorum. İki oğlum var onlara 
ilk öğrettiğim şey balık tutmaktı. Balık 
tutmayı öğrenen bir çocuk karnını 
doyurmayı, meslek sahibi olmayı öğ-
reniyor. Aile babası olmamın dışında 
bir de balık sevdamı örnek alan çocuk 
benim için gurur kaynağı. 6 bin yavru 
balığı Körfez’e salacağız. Gördüğümüz 
kadarı ile balıkların üzerinde çipler 
de var. Takip de ediyoruz. Yani bu 
organizasyon aynı zamanda bilime de 
hizmet ediyor” dedi.
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Dijital Dönüşüm Uygulamaları paneli gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası organizas-
yonunda, HKTM San. ve Tic. A.Ş.  
Yönetim Kurulu Başkanı Tunç 

Atıl’ın moderatörlüğünde “Dijital Dönü-
şüm Uygulamaları” paneli gerçekleşti-
rildi. T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
ile ilgili kurumların sanayide dijital dö-
nüşüm uygulamalarına olan yaklaşımı, 
bu alanda verilen eğitim ve destekler, 
üniversite- sanayi işbirliği örnekleri, 
dijital dönüşümün sanayideki uygu-

lamalarında 
karşılaşılan 
sorunlar ve 
çözüm öne-
rileri uzman 
konuklar ta-
rafından pay-
laşıldı.

T Ü B İ T A K 
TÜSSİDE’den 

Sertaç Yerlikaya, “ Danışman Dijital 
Dönüşüm Sanayiyi Metaverse’e Nasıl 
Hazırlar?”, Lean Ofis Danışmanlık’tan 
Doç. Dr. Lütfi Apilioğulları “Dijital Dö-
nüşümde Endüstriyel Trendler”, Bosch 
Sanayi ve Ticaret A.Ş. Dijital Dönüşüm 
Yöneticisi Elif Funda Çalışkan ise “Veri 
Odaklı Üretim Firmalar İçin Neden 
Önemli?” konularından sunumlar ger-
çekleştirdi.

[etkinlik ►

KSO ‘yeşil dönüşüm’ konusunda danışmanlık verecek

İklim değişikliğinin etkilerinin azaltıl-
masına yönelik başta Avrupa Birliği 
olmak üzere tüm dünyada ‘yeşil ve 

dijital’ dönüşüme yönelik çalışmalar 
hız kazandı. En önemli ticaret partneri-
miz Avrupa Birliği, ekonomisini döngü-
sel ekonomi ilkeleri çerçevesinde mo-
dernize etmeye başlarken ülkemizde 
de gerek devlet gerek özel sektör diji-
talleşme ve yeşil mutabakat konusun-
da elini taşın altına koyuyor. Ülkemizin 
önemli sanayi kuruluşlarına ve sek-
törlerine ev sahipliği yapan Kocaeli’de 
ise sanayideki dönüşüme liderlik eden 
Kocaeli Sanayi Odası, sektör sektör dü-
zenlediği eğitim programlarının ardın-
dan bu kez üyelerinin yeşil dönüşüm 
konusunda farkındalıklarını arttırmak 
ve pilot ölçekte firmalara danışmanlık 
yapabilmek amacı ile önemli bir proje-
nin startını verdi. 

- Kocaeli sanayiinde yeşil dönüşüm 
projesi

3 bin 500 üyesi bulunan KSO’nun 
“Kocaeli Sanayiinde Yeşil Dönüşüm” 
başlıklı projesi Doğu Marmara Kalkın-
ma Ajansı’nın Teknik Destek Programı 
kapsamında desteklenmeye hak ka-

zandı. Bu kapsamda KSO, Carbonhints 
Danışmanlık firması ile eğitim ve da-
nışmanlık faaliyetlerine başladı. Proje 
“İklim Değişikliği ve Sürdürülebilirlik” 
konulu eğitim ile başladı. KSO Konfe-
rans Salonu’nda sabah saatlerinde 
başlayan eğitime firmaların uzman ve 
yöneticileri yoğun ilgi gösterdi. Eğitim 
programına; KSO Genel Sekreteri Me-
met Barış Turabi, KSO İş Geliştirme So-
rumlusu Aynur Hacıfettahoğlu ile Car-
bonhints Genel Müdürü Çevre Yüksek 
Mühendisi Seda Gümüş de katıldı.

- 10 firmaya danışmanlık hizmeti
Eğitimin açılış konuşmasını yapan 

KSO Genel Sekreteri Turabi, Kalkınma 
Ajansı’na desteği için te-
şekkür ettikten sonra, “KSO 
olarak yerelde üyelerimizin 
farkındalıklarını artırmak ve 
sürece uyumlarını hızlan-
dırmak adına bilgilendirme 
çalışmalarına devam edi-
yoruz. AB Yeşil Mutabakatı, 
iklim değişikliği ve sürdürü-
lebilirlik konularında eğitim 
ve seminerler düzenliyo-
ruz. Sınırda karbon vergisi 

uygulanacak 5 sektörde ayrı ayrı kar-
bon ayak izi, su ayak izi ve ürün karbon 
ayak izi eğitimleri yaptık.  Proje süre-
since Carbonhints Danışmanlık firması 
ile eğitim ve danışmanlık faaliyetlerini 
yürüteceğiz. Pilot ölçekte 10 firmaya 
danışmanlık hizmeti vereceğiz. Kendi-
lerine şimdiden destekleri için teşek-
kür ederiz” dedi. Ardından Carbonhints 
Genel Müdürü Çevre Yüksek Mühendisi 
Seda Gümüş, “ISO 14064-1 Standardı-
Kurumsal Karbon Ayak İzi” hesapla-
masını uygulamalı olarak katılımcılara 
anlattı, merak edilen soruları yanıtladı. 
Önümüzdeki hafta ise seçilen 10 firma 
danışmanlık için ziyaret edilmeye baş-
lanacak.
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‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ programı tamamlandı

Kocaeli Sanayi Odası ve Doğu 
Marmara ABİGEM işbirliğiyle fir-
maların ihracatta var olan başa-

rılarının arttırılması, ihracatı olmayan 
firmaların ise ihracata başlamalarına 
yardımcı olmak amacıyla düzenlenen 
‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ prog-
ramı katılımcı firmalara sertifikaları-
nın takdim edilmesi ile tamamlandı.

“Yeni Dönemde Dayanaklı Olmak: 
Kocaeli Yarınlara Hazır mı?” toplantısı yapıldı

Koç Zer ve Dünya Gazetesi işbirliği 
ile gerçekleşen ‘Yeni Dönemde 
Dayanaklı Olmak: Kocaeli Yarın-

lara Hazır mı?’ konulu toplantıya Ko-
caeli Sanayi Odası Başkan Vekili Çınar 
Ulusoy konuşmacı olarak katıldı. 

KSO Başkan Vekili Çınar Ulusoy, 
Odanın yeşil mutabakata uyum, dijital-

leşme gibi konularda yaptığı çalışma-
ları paylaştı.

Toplantının moderatörlüğünü Dün-
ya Gazetesi Yönetim Kurulu Başkanı 
Hakan Güldağ yaparken konuşmacılar 
arasında; Gebe Güzeller OSB Yönetim 
Kurulu Başkanı Adem Ceylan, TEK-
NOSAD OSB Yönetim Kurulu Başkanı 

Şamil Tahmaz, ZER Satış ve Promena 
Hizmetleri Direktörü Orçun Güven ile 
Piri Reis Üniversitesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Erhan Arslanoğlu yer aldı. 

Toplantıya KSO Meclis Başkanı Ha-
san Tahsin Tuğrul ile Meclis Üyeleri ve 
iş dünyasından çok sayıda isim de ka-
tılım gösterdi.
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Koceli İl Tanıtım ve Geliştirme Kurulu toplandı

Kocaeli İl Tanıtım ve Geliştirme Kurulu toplantısı, Kocaeli Vali Yardımcısı Şenol Kaya’nın yönetiminde ve Kocaeli Sanayi 
Odası ev sahipliğinde gerçekleştirildi. Toplantıda ilimizin tanıtımına katkı sunacak projeler görüşüldü.

[etkinlik ►

Kocaeli Müteahhitler Birliği KSO’yu ziyaret etti

[oda’ya ziyaretler ►

Kocaeli Müteahhitler Birliği Başkanı Oğuzhan Keleş ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu’na hayırlı olsun ziyaretinde bulunarak, görevinde başarılar diledi. 
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Kocaeli Trabzonlular Derneği KSO’yu ziyaret etti

Kocaeli Trabzonlular Derneği Başkanı Fuat Ayar ve Yönetim Kurulu Üyeleri, Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na hayırlı olsun ziyaretinde bulunarak görevinde başarılar diledi.

[oda’ya ziyaretler ►

Kocaeli Cumhuriyet Başsavıcısı KSO’yu ziyaret etti

Kocaeli Cumhuriyet Başsavcısı Ferhat Kapıcı, Kocaeli Sanayi Odası’na nezaket ziyaretinde bulunarak, Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Yönetim Kurulu Üyeleri ile bir araya geldi. 
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[meslek komiteleri ►

8., 25, ve 35. meslek komiteleri toplantısı gerçekleştirildi

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Kömür 
ve Petrol Ürünleri Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 8. Meslek Komitesi, 

yeni dönemin ilk toplantısını gerçek-
leştirdi. Toplantıda yeni döneme ilişkin 
genel bir değerlendirme yapıldı, sektöre 
ilişkin gelişmeler görüşüldü.

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım Ve Onarım Sanayi Grubu’nu temsil eden 25. Meslek Komitesi, yeni dönemin ilk top-
lantısını gerçekleştirdi. Toplantıda; 4 yıllık yol haritası konusunda fikir alışverişinde bulunuldu, sektöre ilişkin son 
gelişmeler değerlendirildi.

KSO Diğer Ulaşım 
Araçları Bakım Ve 
Onarım Sanayi 

Grubu’nu temsil eden 25. 
Meslek Komitesi, yeni dö-
nemin ilk toplantısını ger-
çekleştirdi. Toplantıda; 4 
yıllık yol haritası konusun-
da fikir alışverişinde bulu-
nuldu, sektöre ilişkin son 
gelişmeler değerlendirildi.
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[müşterek toplantı ►

KSO Meslek Komiteleri 
ilk ortak toplantısını gerçekleştirdi

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 9. dö-
nem ilk Meslek Komiteleri Müş-
terek Toplantısı yoğun bir ka-

tılımla gerçekleştirildi. Meclis Üyesi 
Yakup Ekşi’nin sahibi olduğu Kefaluka 
Otel’de düzenlenen toplantıda ‘Kocaeli 
Sanayi Odası 2023-2026 Stratejik Planı 
Dış Paydaş Çalıştayı’ yapılarak Kocaeli 
sanayiini bekleyen fırsat ve tehditler 
Komite Üyelerince masaya yatırıl-
dı.  KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un açılış konuşması ile başladı. 
Meclis Başkanı Tuğrul, ilk olarak 29 
Ekim Cumhuriyet Bayramını kutladı, 
Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk ve silah arkadaşla-
rını yad etti. 

Hasan Tahsin Tuğrul  “9. döne-
min ilk Meslek Komiteleri Müşterek 
Toplantısı’na hoş geldiniz. Bugün 
önemli bir gün… Cumhuriyetimizin ku-
ruluşunun 99. yılı. Bir kez daha varlığı-
mızın yegane dayanağı ulu önderimiz 
Mustafa Kemal Atatürk ve silah arka-
daşlarını minnetle, şükranla ve hasret-
le anıyorum. Ruhları şad olsun. Biz de 
bugünü Atatürk’ün gösterdiği hedefler 

için çalışarak ve geleceğimizi kurgula-
yarak kutlayacağız. Cumhuriyet Bayra-
mımız kutlu olsun” dedi.

- Hasan Tahsin Tuğrul: Meslek ko-
miteleri Oda’nın itici gücü

Meclis Başkanı Tuğrul, “9. dönemin, 
yani yeni bir dört yıllık dönemin he-

men başındayız. Aramızda yeni mec-
lis üyeleri, meslek komitesi başkanları 
ve üyeleri var. Bizler, gruplarımızdan 
seçilerek bu görevlere geldik. Meclis 
üyeleri dahil meslek komitesi üyeleri, 
grubunuzdaki sanayiciler ile yönetim 
kurulumuz arasında köprü görevi gör-
mektesiniz” diyerek mevzuattan ve ko-

KSO, 9. dönemin ilk Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısını 
gerçekleştirdi. Toplantıda  ‘Kocaeli Sanayi Odası 2023-2026 Stratejik 

Planı Dış Paydaş Çalıştayı’ yapılarak Kocaeli sanayiini bekleyen fırsat ve 
tehditler masaya yatırıldı
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mite üyelerinin görevlerinden bahsetti. 
Meslek komitelerinin odanın çekirdeği 
ve itici gücü olduğunu hatırlatan Tuğ-
rul, “Gereği gibi çalışan meslek komi-
teleri önce yönetim kurulu için ve de-
vamında meclis çalışmaları için sürekli 
kaynak olurlar. Meslek komitelerimiz 
çalışmaları sonunda oluşturdukla-
rı somut öneri ve isteklerini Yönetim 
Kurulu’na iletirler ve YK da bu kararları 
görüşerek gereği için çalışmalar yapar” 
dedi. 

Toplantının amacı hakkında da bil-
gi veren Hasan Tahsin Tuğrul şunları 
söyledi: 

“TOBB Akreditasyon Sistemi kap-
samında A Sınıfı Mükemmel Oda sta-
tümüzü devam ettiriyoruz ve elbette 
bazı sorumluluklarımız var. Bunlardan 
önemli biri “Stratejik Plan” çalışmamız. 
Bu çerçevede 2023-2026 stratejik pla-
nımızı Kasım ayı içerisinde hazırlama-
mız ve Aralık ayında da yayınlamamız 
gerekiyor. Bu kapsamda bugün yapa-
cağımız stratejik planlama çalışmamız 
da önümüzdeki 4 yıl içerisinde Oda 
olarak hangi çalışmalara ve projelere 
yönelmemiz gerektiğini bizlere göste-
recek. Önümüzdeki yıllarda sıklıkla ko-
nuşacağımız, üretimlerimize etki ede-
cek, bizi yeni yatırımlara yöneltecek, 
planlarımızı değiştirecek bazı olgular 
var.

Yeşil Mutabakat, dijitalleşme, sür-
dürülebilir olma, resesyon-enflasyon 
gibi ekonomik argümanlar, döviz-ih-
racat-ithalat dengeleri, finansmana 
erişim, enerji maliyetleri ve geleceği, 
tedarik zincirlerindeki bozunum, emtia 
hareketleri, Rusya-Ukrayna savaşının 
getirdiği tehditler ve bir o kadar da fır-
satlar, AB ile donma noktasındaki iliş-
kilerin geleceği ve tabii ki önümüzdeki 
yıl yapılması beklenen genel seçimlerin 
öncesi ve sonrasının yaratacağı ortam. 
Bütün bu olguları sıralayınca işimizin 
zor olduğu da bir gerçek. İşte bu gerçek-
ler ışığında tehdit ve fırsatları dikkate 
alacağız. Çalıştaydan elde edeceğimiz 
çıktılar odamızın 4 yılını planlamakta 
çok önemli bir kaynak sağlayacak. Ben, 
bu ortak toplantımızı bu güzel tesiste 
yapmamıza olanak sağlayan Meclis 
Üyemiz Yakup Ekşi nezdinde tüm Ekşi 
ailesine ve katkılarınızla, yaratacağı-
mız stratejik planlamanın göstereceği 
hedeflerin şirketlerimize, ilimize ve ül-
kemize yararlar doğuracağı inancı ile 
teşekkür ediyorum.” 

- Ayhan Zeytinoğlu: Buradan aldı-
ğımız geri dönüşler ile iş programları-
mızı şekilliyoruz

Ardından KSO Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu söz alarak, önce 

29 Ekim Cumhuriyet Bayramı’nı kutla-
dı, Atamızı saygı, minnet ve rahmetle 
andı. Zeytinoğlu oda faaliyetlerini ak-
taran konuşmasında şunları söyledi: 

“Meslek komiteleri müşterek top-
lantılarını yılda iki kez düzenliyoruz. 
Buradan aldığımız geri dönüşler ile 
stratejilerimizi ve iş programlarımı-
zı şekillendiriyor, hedeflerimizi tespit 
ediyoruz. Bu sebeple ortak toplantıları 
çok önemsiyoruz. Sizlerin değerli kat-
kılarıyla önümüzdeki 4 yılın stratejile-
rini belirleyeceğiz. 

Bu kapsamda sizlerden aldığımız 
geri bildirimlerle geçmiş 4 yılda neler 
yaptığımızı kısaca aktarmak istiyorum. 
12 bakanımızı ve 68 bürokrat ve vizyo-
ner konuşmacımızı fiziki ya da sanal 
ortamda sanayicilerimizle bir araya 
getirerek sorunlarını birebir aktarma 
fırsatı yarattık. 615 adet görüşü ilgili 
mercilere ilettik. Sizlerin sorunlarını 
çözmek için oluşturduğumuz oda gö-
rüşlerimizi; Cumhurbaşkanımız ve ba-
kanlarımız başta olmak üzere bürok-
rat, kurum ve kuruluşlarla paylaştık.

- Pandemide de birçok sorunun 
takipçisi olduk

Pandemi sürecinde; kısa çalışma-
dan hafta sonu sokağa 
çıkma yasağında çalı-
şacak kritik sektörlere, 
İstanbul-Kocaeli servis 
ulaşım kısıtlanmasın-
dan gümrükteki bek-
leme sürelerine, KGF 
desteklerinden finans-
mana erişime kadar bir-
çok konuda ilettiğimiz 
sorunun takipçisi olduk. 
Bu görüşler TOBB tara-
fından aynı akşam ilgili 
mercilere iletildi. 

Tüm kamuoyu yaratma çalışma-
larımızın TOBB Akreditasyon Sistemi 
kapsamında iyi uygulama olarak diğer 
Odalara örnek gösterildiğini de söy-
lemek isterim. Sanayi Bakanlığımızın 
ilimizi pilot bölge seçmesi nedeniyle, 
Sağlık Bakanlığı işbirliği ile Gebze’de 
“Koronavirüs Tarama Test Merkezi”ni 
kurarak işletmelerde taramalar yaptık.

- Toplantılara hiç ara vermeden 
on-line devam ettik

180 adet ücretsiz seminer ve bilgi-
lendirme toplantısı düzenledik. Pande-
mi sürecinde de toplantılarımıza hiç ara 
vermeden sanal ortamda sürdürdük. 
Toplantı ve katılımcı sayılarımız ciddi 
oranda arttı.  Yeşil Mutabakat, karbon 
ve su ayak izi kapsamında 15 adet eği-
timi ve birçok bilgilendirme toplantısını 
ücretsiz düzenledik. Kalkınma Ajansı 
destekli “Kocaeli Sanayiinde Yeşil Dö-
nüşüm” projemiz kapsamında karbon 
ayak izi eğitimleri düzenliyor ve 10 fir-
maya danışmanlık hizmeti veriyoruz. 
Projemiz devam ediyor. 

- Seminer ve geniş katılımlı etkin-
liklerimiz devam ediyor

Üyelerimizin ihracattaki başarıla
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rını arttırmak, ihracatı olmayan 
firmaların ise ihracata başlamalarına 
yardımcı olmak amacıyla “İhracat Satış 
Kampı ve Sürdürülebilir İhracat Serü-
veni” programlarını düzenledik. Proses 
Emniyetini Sempozyumu ve Sergisi’ni 
2018, 2019, 2022 yıllarında fiziki, 2021 
yılında ise sanal ortamda sürdürdük.  
İlgili 4 Bakanlık, kurum ve kuruluş, 
STK, üniversite ve firmalar tarafından 
desteklenen etkinlik ile geniş kitlelere 
ulaştık. 2018’de bin 400 kişi, 2019’da 
bin 600 kişi, 2021’de 2 bin kişi ve 2022 
yılında ise 2 bini aşkın kişiye ulaştık. 
4’cüsünü 2-3 Mayıs 2023 tarihinde Ko-
caeli Kongre Merkezi’nde uluslararası 
formatta düzenleyeceğiz.

- Mesleki eğitim odak konularımı-
zın başında

Mesleki eğitim odaklandığımız ko-
nuların başında geliyor. Bu dönemde 
de sizlerin mesleki eğitim ve istihdam 
sorunlarına çözümler üretmeye devam 
ettik. 81 ilde 81 Meslek Lisesi Projesi 
kapsamında İzmit Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’ni sahiplendik ve yöne-
timinde söz sahibiyiz. Meslek komite-
lerimizin destekleri ile bu okulu geliş-
tiriyoruz. Uzunçiftlik MYO’da makine 
montaj elemanı yetiştirme konusun-
da istihdam garantili MARKA destekli 
projemizi tamamladık. TOBB MEYBEM 
işbirliği ile 5034 kişiye mesleki yeter-
lilik ve belgelendirme hizmeti verdik. 
Mesleki Eğitim ve Beceri Geliştirme İş-
birliği Protokolü (MEGİP) kapsamında 
5217 kişiye kurs açtık. Meslek liseleri ile 
sanayinin ihtiyaç duyduğu iş gücünün 
yetiştirilmesi için İzmit MTAL, Adem 
Ceylan MTAL’de işbirliği çalışmaları 
yürüttük. Komite üyelerimiz ile meslek 
liselerine ziyaretler gerçekleştiriyoruz. 
USTAM Projesi, KOSODES Projesi ve 
Sanayide Kadın Eli Projesi’ndeki ortak-
lıklarımız çerçevesinde üzerimize dü-
şen görevleri yerine getirdik.

- Savunma sanayi il buluşması 29-
30 Kasım’da

İkinci odaklandığımız konu enerji 
verimliliği oldu. AB fonu ile 20 firma-
mıza enerji ön etüdünü yaptık. Farkın-
dalığı arttırmak için eğitimler ve se-
minerler düzenledik. Sanayiye Uzman 
(Mühendisler Emekli Olmaz) Projesini 
başlattık. MARKA’dan aldığımız des-
tek ile emekli ve deneyimli mühendis-
ler ile sanayicilerin eşleşebileceği bir 
platform oluşturduk. Projenin diğer 
illere de yaygınlaştırılması için odalar 
ile toplantılar düzenledik. Kümelenme 
konusunda somut sonuçlar elde ettik. 
SANTEK’te savunma sanayinin geniş 
katılımı ve İl Buluşması Etkinlikleri dü-

zenledik. Savunma Sanayi Yerlileşme 
Projemiz kapsamında 64 firma ziyareti 
ve toplam bin 390 iş görüşmesi yaptık. 
Savunma sanayine danışmanlık hiz-
meti verdik. 

29-30 Kasım tarihlerinde Savunma 
Sanayi İl Buluşması etkinliğimizi tek-
rar düzenleyeceğiz. Kocaeli Savunma 
Sanayi şirketini çoğunuzun ortaklığı 
ile kurarak savunma kümesi oluştur-
duk. Ticaret Bakanlığı destekli “Robotik 
Teknolojileri Kümesi” için Ur-Ge proje-
sini başlattık. 

- Yurt dışı fuarları ve Match4in-
dustry

Kamu-üniversite-sanayi işbirliğini 
geliştirmek için Ar-Ge Merkezleri ara-
sında koordinasyonu sağlamak adına 
sektörel toplantılar düzenledik. Üni-
versite ve araştırma kurumlarımızın 
laboratuvar olanaklarını tanıtmak için 
firmalarımızla teknik geziler düzenle-
dik. Firmalarımızı 12 adet yurtdışı fuara 
ve heyet ziyaretine götürdük. Belarus, 
Bosna Hersek, ABD, Almanya, Rusya, 
İtalya, Bulgaristan, İspanya,  Lüksem-
burg gibi ülkelere heyet ziyaretleri dü-
zenlendik. 

ABİGEM işbirliğinde organize etti-
ğimiz Match4Industry ikili iş görüşme-
leri etkinliğinde 2018’de 1.064, 2019’da 
900, 2020’de online olarak 160, 2021’de 
online olarak 205 iş görüşmesi düzen-
lendi. Bu yıl da 29-30 Kasım tarihinde 
Kocaeli Kongre Merkezi’nde düzen-
leyeceğiz. Odamızda 28 adet yabancı 
heyet ağırladık. Global Piyasa ile 554 
firmalık iki grubu, e-ticaret platformu-
na taşıdık. Odamızda ‘İhracat Destek 
Ofisi’ni açtık.

- Gelenekselleşen organizasyon-
larımızı hibrit olarak gerçekleştirdik

Gelenekselleşen organizasyonla-

rımıza pandemi de bile ara vermeden 
hibrit olarak gerçekleştirdik. Türkiye’de 
ilk ve bu formattaki tek organizas-
yon olan Şahabettin Bilgisu Çevre 
Ödülleri’ni 28 yıldır aralıksız organize 
ediyoruz. Sektörel Performans Ödül 
Organizasyonu 14 yıldır yine aralıksız 
bir şekilde düzenleyerek başarılı fir-
malarımızı ödüllendiriyoruz. İlkini 2013 
yılında düzenlediğimiz ve artık yönünü 
savunma sanayine döndüğü Sanayi ve 
Teknoloji Fuarı’mıza 2018’de 31.102 zi-
yaret, 2019’de 34.256 ziyaret, 2021’de 
15.000’in üzerinde online ziyaret ya-
pıldı. 

- Bizimköy’ü yaygınlaştırmak için 
kamuoyu oluşturuyoruz

Meslek komitelerimiz fiziki ve on-
line platformlarda aktif olarak çalış-
maya devam etti. Bu dönemde, meslek 
komiteleri toplantılarının sayıları ve 
katılım oranları arttı. 

Odamızın en önemli sosyal sorum-
luluk projesi olan Bizimköy Engelliler 
Üretim Merkezi’ne destek olmaya de-
vam ettik. Bu projenin diğer illere de 
yaygınlaştırılması için kamuoyu oluş-
turuyoruz. Topluma yönelik çalışmala-
rımız ile KSO’nun tanınırlığını yükselt-
meye çalıştık. 

KSO Oda Orkestrasıyla her yıl ge-
leneksel konserlerimizi ara vermeden 
düzenledik.  Bisikletle Osmangazi Köp-
rüsünü, her yıl Avrupa Günü kutlama-
ları etkinlikleri kapsamında geçiyoruz. 
Geçen yıl ise Seka Kamp Tesislerine 
bisikletle gittik. Bünyemizde faaliyet 
gösteren AB-Bilgi Merkezi ile AB far-
kındalığını oluşturmak için etkinlikler 
düzenledik.  

- TOBB akreditasyon sistemini sü-
rekli geliştirdik ve yaygınlaştırdık

Bütçe gelirlerimizi kademeli olarak 

[müşterek toplantı ►
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her sene büyüttük. Oda mekanlarımızı 
yenilemek için adımlar attık. Hizmet 
kalitemizi daha da artırabilmek ve çe-
şitlendirebilmek için fiziki altyapımızı 
güçlendirmek amacıyla oda hizmet 
kampüsümüz içinde yer alan yeni oda 
binasının inşaat çalışmalarını sizlerin 
de katkıları ile sürdürüyoruz. En kısa 
sürede tamamlayabilmek için çalışma-
larımızı hızlandırdık.  Kapanca Sokak’ta 
üç adet tarihi evi yeniledik ve butik otel 
olarak restore ettik. 

Tüm bu çalışmalarımız devam 
ederken, müşteri memnuniyetini en 
üst düzeyde sağlamak amacı ile oda-
mızda uygulanan yönetim sistemlerini 
ve TOBB akreditasyon sistemini sürekli 
geliştirdik ve yaygınlaştırdık. 

- Türkiye 1.’si olduk
TOBB Akreditasyon Sistemi kap-

samında geçirdiğimiz denetimde tam 
puan alarak Türkiye birincisi olduk. 
20 yıldır A Sınıfı-Mükemmel Odayız ki 
Türkiye’de bu statüde sadece iki oda 
var, birisi Kocaeli Sanayi Odamızdır. 
Faaliyetlerimizin gerçekleşmesinde 

katkısı olan meclis başkanımıza, mec-
lis üyelerimize, yönetim kurulu üyele-
rimize, meslek komitesi başkanları ve 
üyelerimize, paydaşlarımıza ve tüm 
çalışanlarımıza teşekkür ederiz. Bu-
gün yapacağımız çalışma sonrası da 
sizlerden aldığımız değerli görüşler ve 
katkılar ile önümüzdeki 4 yılı planlaya-
cağız.”

Konuşmaların ardından komite 
üyeleri, uzun saatler Kocaeli sanayini 
ileri taşıyacak adımları  tartıştı. Çalış-
tayın sona ermesinin ardından konuk 
konuşmacı  İTÜ Enerji Enstitüsü Nük-
leer Araştırmalar Ana Bilim Dalı Baş-
kanı Prof. Dr. Beril Tuğrul, dünyada ve 
ülkemizdeki enerji politikalarında ya-
şanan son gelişmelere dair bir sunum 
gerçekleştirdi.
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KSO’da Meslek Komiteleri sayısı 38’e çıkarıldı
Kocaeli Sanayi Odası organ seçimleri sonrası, 36 olan komite sayısı 38’e 

çıkarılırken, seçimlerde 37 komiteden 5’er komite üyesi, üye sayısının 
fazla olması nedeniyle ise 22’nci komitede 7 komite üyesi seçildi. Seçilen 

192 komite üyesinin içinden ilk 2 sıradaki şirketlerin temsilcileri ise meclis 
üyeliğine seçilerek 77 kişilik meclisi oluşturdu. 

1. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ER KÖMÜR PAZARLAMA MADENCİLİK DENİZCİLİK TURİZM 
VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ-GEBZE ŞUBESİ

ÇİM-NAK TAŞIMACILIK LİMİTED ŞİRKETİ

ÜÇER ZIMPARA TAŞI SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

ÖZATA GRANİT MERMER İNŞ. TAAHHÜT MOBİLYA 
DEKORASYON İTHALAT İHRACAT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 
GEBZE KOCAELİ ŞUBESİ

ŞAHİN KÖMÜR TİCARET ANONİM ŞİRKETİ-GEBZE ŞUBESİ

2. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ZEYTİNOĞLU YEM TARIM VE ENDÜSTRİYEL ÜRÜNLER 
SANAYİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

NAMET GIDA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

ÇAYIROVA SÜT VE SÜT MAMÜLLERİ SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

GLOBAL NUTRITECH BİYOTEKNOLOJİ GIDA TARIM HAY-
VANCILIK VE KİMYASAL ÜRÜNLER SAN. DIŞ TİC. LTD. ŞTİ. 

DUETTO GIDA İNŞAAT SANAYİ VE TİC. LTD. ŞTİ.

3. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÖZ CAN PİŞMANİYE GIDA MATBAA SANAYİ VE TİCARET AŞ.

AŞSAN GIDA ANONİM ŞİRKETİ

SAHAN YEMEK VE TOPTAN GIDA VE İNŞAAT TAAHHÜT SA-
NAYİİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

KIZILKAYA RESTAURANT VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

YILDIZ CAN PİŞMANİYE ŞEKERLEME VE GIDA SAN. VE TİC. 
LTD. ŞTİ.

4. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

MÜPA TARIM VE GIDA SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

FRİTO LAY GIDA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ İZ-
MİT FABRİKASI

MANAV SOĞUK HAVA TESİSLERİ GIDA SAN. VE TİC. LTD. 
ŞTİ.

GÖÇMEN BÖREK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

FİLE GIDA SANAYİ VE TİCARET AŞ. KOCAELİ ŞUBESİ

5. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

HAN HALI SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

KORDSA TEKNİK TEKSTİL ANONİM ŞİRKETİ

VİP GİYİM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

MARMARA BRODE GİPÜR TEKSTİL SAN. TİC. LTD. ŞTİ. İ

ADALAR TEKSTİL TURİZM İNŞ. GIDA SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

6. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

APEL ORMAN ÜRÜNLERİ PAZAR. SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

YAVUZLAR AĞAÇ İNŞAAT KANTAR PAZARLAMA TAAHHÜT 
SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

KASTAMONU ENTEGRE AĞAÇ SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ.  
GEBZE ŞUBESİ

CAFER ÖZGEN ÖZGEN TİCARET

ÜÇ KARDEŞLER İNŞAAT KERESTECİLİK KIRTASİYE VE TİCA-
RET LİMİTED ŞİRKETİ

7. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ULUSOY KAĞIT GIDA TURİZM VE İNŞAAT SAN. VE TİC. AŞ.

KARTONSAN KARTON SAN. VE TİC. AŞ. 
KOCAELİ FABRİKA ŞUBESİ

SCHATTDECOR DEKORATİF KAĞIT BASKI SAN. VE TİC. LTD. 
ŞTİ. 

TRİ-WALL TURKEY KAĞIT SAN. VE TİC. AŞ.

GÖLCÜK HABER GAZETESİ MAHMUT NURETTİN ŞENEMRE

8. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

TÜRKİYE PETROL RAFİNERİLERİ ANONİM ŞİRKETİ 
İZMİT RAFİNERİ MÜDÜRLÜĞÜ

PETRO YAĞ VE KİMYASALLAR SAN. VE TİC. AŞ.

BELGİN MADENİ YAĞLAR TİCARET VE SANAYİ AŞ.

AYGAZ ANONİM ŞİRKETİ YARIMCA DOLUM TESİSİ ŞUBESİ

TOTAL OIL TÜRKİYE ANONİM ŞİRKETİ-
YARIMCA KOCAELİ ŞUBESİ

9. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

DYO BOYA FABRİKALARI SAN. VE TİC. AŞ. GEBZE ŞUBESİ

POLİPORT KİMYA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

TEKNOCOAT BOYA KİMYA SAN. VE TİC. AŞ.

POLİSAN KANSAİ BOYA SAN. VE TİC. AŞ.

MARSHALL BOYA VE VERNİK SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

10. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

TÜRK HENKEL KİMYA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
GEBZE 2 ŞUBESİ

FUTE İTRİYAT GIDA MADDELERİ KİMYASAL MALZEMELERİ 
SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

POLİSAN KİMYA SANAYİİ ANONİM ŞİRKETİ
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BASF TÜRK KİMYA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ 
GEBZE ŞUBESİ

OMYA MADENCİLİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

11. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÖZEL KOCAELİ AKADEMİ SAĞLIK HİZMETLERİ TİC. AŞ.

ONKO İLAÇ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
GOSB ŞUBESİ

ADALAR KİMYA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

GÜLÇİÇEK KİMYA VE UÇAN YAĞLAR SSAN. VE TİC. AŞ.

İGSAŞ İSTANBUL GÜBRE SANAYİİ ANONİM ŞİRKETİ

12. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÖZ KA LASTİK VE KAUÇUK SAN. VE TİC. AŞ.

TEKNO KAUÇUK SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

PİMTAŞ PLASTİK İNŞ. MALZEMELERİ SAN. VE TİC. LTD. AŞ.

PROMETEON TURKEY ENDÜSTRİYEL VE TİCARİ LASTİKLER 
ANONİM ŞİRKETİ KARTEPE ŞUBESİ

TANRIKULU PLASTİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
ÇAYIROVA ŞUBESİ

13. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ALTAŞ KABİN SİSTEMLERİ LİMİTED ŞİRKETİ

GÜÇSAN PLASTİK KALIP METAL SAN. VE TİC. AŞ.

KİMAŞ PLASTİK VE PROMOSYON SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

İMREN PLASTİK SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

AVİENT TURKEY RENKLENDİRİCİ VE KATKI MADDELERİ 
SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

14. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

NUH BETON ANONİM ŞİRKETİ HEREKE ŞUBESİ

NUH BETON ANONİM ŞİRKETİ KÖSEKÖY ŞUBESİ

KNAUF İNŞAAT VE YAPI ELEMANLARI SANAYİ VE TİCARET 
ANONİM ŞİRKETİ İZMİT ŞUBESİ

KAVANLAR BETON İNŞAAT MADENCİLİK YAPI MALZEME-
LERİ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

TÜRK YTONG SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ DİLOVASI ŞUBESİ

15. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

DİLER DEMİR ÇELİK ENDÜSTRİSİ VE TİCARET AŞ. 
GEBZE ŞUBESİ

POSCO ASSAN TST ÇELİK SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

BEKAP METAL İNŞAAT SANAYİ VE TİCARET AŞ. 
GEBZE ŞUBESİ

SIDDIK KARDEŞLER HADDECİLİK SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 
GEBZE ŞUBESİ

SARITAŞ ÇELİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ
GOSB 2 ŞUBESİ

16. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

YÜCEL BORU VE PROFİL ENDÜSTRİSİ ANONİM ŞİRKETİ

KALİBRE BORU SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

BEKAERT KARTEPE ÇELİK KORD SAN. VE TİC. AŞ.

BMS BİRLEŞİK METAL SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKE-
Tİ-DİLOVASI ŞUBESİ

PETEK BORU SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

17. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

CRYOCAN BASINÇLI KAPLAR ENDÜSTRİYEL TESİSLER SA-
NAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

SAMİ SOYBAŞ DEMİR SANAYİ VE TİCARET ANONIM ŞIRKE-
TI

ÖZÖN ALÜMİNYUM İNŞAAT SANAYİ VE TİCARET LİMİTED 
ŞİRKETİ

ÖZLER KALIP VE İSKELE SİSTEMLERİ ANONİM ŞİRKETİ

TURKUAZ UZAY ÇATI VE ÇELİK YAPI SİSTEMLERİ İNŞAAT 
SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

18. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ALTAŞ ALÜMİNYUM İMALAT SANAYİ VE TİCARET ANONİM 
ŞİRKETİ

SARKUYSAN ELEKTROLİTİK BAKIR SANAYİ VE TİCARET 
ANONİM ŞİRKETİ

GALMAK ALÜMİNYUM SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

DOĞUŞ ALÜMİNYUM SAN. VE TİC. AŞ.

SAĞLAM METAL SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ-
GEBZE ŞUBESİ

19. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

EVREN ZİNCİR İMALAT MAKİNA SAN. VE TİC. AŞ. 

TEKİŞ TEKNİK EROZYON KALIP SAN. VE TİC. AŞ.

İLERİ MEKANİK MAKİNA KALIP İMALAT SAN. VE TİC. AŞ.

TELFORM KELEPÇE VE YAY SANAYİ TİCARET AŞ.

MAUSER AMBALAJ SANAYİ VE TİCARET AŞ.

20. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ERTUĞ REKLAM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

NURCAN BABALIK

SMART GÜNEŞ ENERJİSİ TEKNOLOJİLERİ ARAŞTIRMA GE-
LİŞTİRME ÜRETİM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
GEBZE ŞUBESİ

LOGO YAZILIM SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

POLYFORM FOTOĞRAF BANYO MAKİNALARI İMALATTA-
AHHÜT TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

21. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

KONDAŞ KONDANSATÖR SANAYİ VE TİCARET AŞ.

TRANS CAN TRAFO İZOLASYON SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

TEKSAN JENERATÖR ELEKTRİK SAN. VE TİC. AŞ.
KOCAELİ SERBEST BÖLGE ŞUBESİ

WEIDMANN TRANSFORMATÖR İZOLASYON SANAYİ İÇ VE 
DIŞ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

MKS TRANSFORMATÖR EKİPMANLARI SAN. VE TİC. AŞ.

22. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

MAPSİS METAL HAVACILIK VE SAVUNMA SAN. AŞ.
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BAŞARANELLER MAKİNA İMALAT OTOMOTİV SANAYİ VE 
TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

ER DEMTAŞ MAKİNA VE ELEKTRİK SAN. TİC. LTD. ŞTİ.

İNCİ MAKİNA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

FORM MAKİNA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

SEYKOÇ ALÜMİNYUM PAZARLAMA VE SAN. TİC. LTD. ŞTİ. 

SAR MAKİNA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

23. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

TÜRBOSAN TÜRBOMAKİNALAR SAN. VE TİC. AŞ.

HİDROPAR HAREKET KONTROL TEKNOLOJİLERİ MERKEZİ 
SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

METRANS MAKİNA ENDÜS. ÜRÜNLERİ SAN. VE TİC. AŞ.

TORUN BAKIR ALAŞIMLARI METAL SAN. VE TİC. AŞ.

SUMAK POMPA ANONİM ŞİRKETİ

24. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

FORD OTOMOTİV SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

FARBA OTOMOTİV ANONİM ŞİRKETİ

ÇİFTEL ELEKTROMEKANİK SAN. VE TİC. AŞ.

ANADOLU ISUZU OTOMOTİV SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 
GEBZE ŞUBESİ

FARPLAS OTOMOTİV ANONİM ŞİRKETİ 
TOSB 1 ŞUBESİ

25. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

KOCAELİ KAYA SATIŞ VE PAZARLAMA ANONİM ŞİRKETİ

HALDIZ İNŞAAT OTOMOTİV VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
İZMİT ŞUBESİ

ES İNŞAAT OTOMOTİV AKARYAKIT GIDA TARIM HAYVANCI-
LIK SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

ÖZTORUN OTO SERVİS VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

FERTAN OTOMOTİV TİCARET VE SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

26. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ADEL KALEMCİLİK TİCARET VE SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ 
ÇAYIROVA ŞUBESİ

EFE MOBİLYA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

KOÇSAN AHŞAP PROFİL MOBİLYA VE İNŞAAT SAN. VE TİC. 
LTD. ŞTİ. 

SELÇUK ERŞEKER / AREL MÖBLE

MONTEL MOBİLYA TEKSTİL DERİ TURİZM SAN. VE TİC. AŞ.

27. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÇEMSAN ÇELİK KONSTRÜKSİYON MAKİNA İMALAT SANAYİ 
VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ İZMİT ŞUBESİ

İZAYDAŞ İZMİT ATIK VE ARTIKLARI ARITMA YAKMAVE DE-
ĞERLENDİRME ANONİM ŞİRKETİ

ENTEK ELEKTRİK ÜRETİMİ ANONİM ŞİRKETİ

ANEL DOĞA ENTEGRE GERİ DÖNÜŞÜM ENDÜSTRİ AŞ.

CHIMIREC AVRASYA ENDÜS. ATIK SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

28. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

PEKDEMİR İNŞAAT TAAHHÜT VE TİC. AŞ.

EKCAN MİMARLIK MÜHENDİSLİK İNŞAAT OTOMOTİV SAN. 
VE TİC. LTD. ŞTİ. 

AYSEL İNŞAAT TAAHHÜT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

BETA MÜHENDİSLİK METAL İMALAT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

ÇİMTAŞ GEMİ İNŞA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

29. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÖZ ASANSÖR İNŞAAT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

ELBEY LOJİSTİKKİRALAMA HİZMETLERİ İNŞAAT TAAHHÜT 
SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

YMS YILDIZ İNŞAAT MALZEMELERİ İMALAT SANAYİ VE Tİ-
CARET LİMİTED ŞİRKETİ

ERBAY ALÜMİNYUM İNŞAAT SANAYİ VE TİCARET AŞ. 
DİLOVASI ŞUBESİ

LEEB İNŞAAT ANONİM ŞİRKETİ GEBZE ŞUBESİ

30. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

DUHA MAKİNA MÜHENDİSLİK İMALAT MONTAJ İNŞAAT VE 
TİCARETLİMİTED ŞİRKETİ

SÖZER MAKİNA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

ER-EL MAKİNA YEDEK PARÇA İMALATI SANAYİ VE TİCARET 
LİMİTED ŞİRKETİ

YILMAZ MAKİNE SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ Dİ-
LOVASI ŞUBESİ

SERKO MAKİNA YEDEK PARÇA OTOMASYON SANAYİ VE Tİ-
CARET LİMİTED ŞİRKETİ

31. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

İLKA PLASTİK AMBALAJ GIDA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED 
ŞİRKETİ

IŞIK PLASTİK SANAYİ VE DIŞ TİCARET PAZARLAMA ANO-
NİM ŞİRKETİ GEBZE ŞUBESİ

ÜNAL AMBALAJ MALZEMELERİ SANAYİ TİCARET VE PA-
ZARLAMA LİMİTED ŞİRKETİ

PACK&NET AMBALAJ SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKE-
Tİ

PAKSAN PLASTİK AMBALAJ SANAYİ VE TİCARET ANONİM 
ŞİRKETİ

32. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

SAR CAM SANAYİ TURİZM İNŞAAT TAAHHÜT VE TİCARET 
LİMİTED ŞİRKETİ

TEMKA CAM İNŞAAT METAL NAKLİYE PLASTİK SANAYİ VE 
TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

CHRYSO-KAT KATKI MALZEMELERİ SANAYİ VE TİCARET 
ANONİM ŞİRKETİ

İKİZLER TOPRAK SANAYİİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ ŞU-
BESİ

YUNUSLAR SERAMİK SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ 
GEBZE ŞUBESİ

[meslek komiteleri ►
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33. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ÇOLAKOĞLU METALURJİ ANONİM ŞİRKETİ
DİLOVASI ÇUBUK HADDEHANESİ ŞUBESİ

BEKTAŞ BAKIR EMAYE KABLO SAN. VE TİC. AŞ.

DEMİSAŞ DÖKÜM EMAYE MAMÜLLERİ SANAYİ AŞ.

SİLVAN SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

ANADOLU DÖKÜM SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ

34. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

ROHM AND HAAS KİMYASAL ÜRÜNLER ÜRETİM DAĞITIM 
VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

AKSOY PLASTİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

DOW TÜRKİYE KİMYA SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

FORPLAS PLASTİK SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

KİMAR KİMYASAL ARA MADDELERİ SAN. VE TİC. AŞ.

35. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

KARTAL BOMBE VE BASINÇLI KAPLAR SAN. VE TİC. AŞ.

HASELLER ÇELİK SANAYİİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

AKYÜZLÜ DÖVME VE KALDIRMA EKİPMANLARI SAN. VE 
TİC. LTD. ŞTİ. 

HASNUR DEMİR TİCARET VE SAN. AŞ. GEBZE ŞUBESİ

ERMAN SAÇ VE DEMİR SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

36. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

AKIM METAL SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

ARK PRES EMNİYET KEMERLERİ SANAYİ VE TİCARETANO-
NİM ŞİRKETİ

KANCA EL ALETLERİ DÖVME ÇELİK VE MAKİNA SAN. AŞ.
GEBZE ŞUBESİ

BENTELER GEBZE TAŞIT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ. 

KALE BALATA OTOMOTİV SANAYİ VE TİCARET AŞ.
GEBZE ŞUBESİ

37. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

SİSTEM TEKNİK SANAYİ FIRINLARI ANONİM ŞİRKETİ

SYSTEMAİR HSK HAVALANDIRMA ENDÜSTRİ SANAYİİ VE 
TİCARET ANONİM ŞİRKETİ DİLOVASI ŞUBESİ

ACAR TEKNOLOJİK SİSTEMLER SANAYİ VE TİCARET LİMİ-
TED ŞİRKETİ

ASTİM ENDÜSTRİ TESİSLERİ İMALAT MONTAJ TAAHHÜT 
ANONİM ŞİRKETİ-GEBZE ŞUBESİ

ARÇELİK-LG KLİMA SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

38. MESLEK GRUBU
MESLEK KOMİTESİ ASİL ÜYELERİ:

BAŞOLSAN MAKİNA SANAYİ VE TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

UZER MAKİNA VE KALIP SANAYİ  ANONİM ŞİRKETİ

GÜRTAŞ METAL-MAKİNA TESİSAT SANAYİ VE TİCARET Lİ-
MİTED ŞİRKETİ

VENOX TEKNOLOJİ ANONİM ŞİRKETİ

MEGA GENEL ENDÜSTRİ MÜHENDİSLİK HİZMETLERİ VE 
SANAYİ ÜRÜNLERİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ
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İKV, Çekya’da 
Türkiye-AB İlişkilerini ele aldı

İktisadi Kalkınma Vakfı, Prag Ulusla-
rarası İlişkiler Enstitüsü iş birliğiy-
le, Çekya’nın AB Dönem Başkanlığı 

vesilesiyle, 24 Ekim 2022 tarihinde, 
Prag’da “Türkiye-AB İlişkileri” konu-
lu bir toplantı düzenledi. Toplantının 
açış konuşmalarıPrag Uluslararası 

İlişkiler Enstitüsü Direktörü JakubE-
berle, İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Türkiye’nin Prag Büyükelçisi Egemen 
Bağış ile Çekya Dışişleri Bakan Yardım-
cısı MartinKošatka tarafından gerçek-
leştirildi. 

Açış konuşmalarında Türkiye’nin 
AB açısından stratejik önemine vur-
gu yapılırken, güvenlik, enerji, göç ve 
iklim değişikliği gibi kritik konulardaki 

iş birliği ihtiyacına değinildi. Özelikle 
Rusya’nın Ukrayna’ya saldırısı sonra-
sında değişen jeopolitik ortamda, Av-
rupa güvenliği açısından Türkiye-AB 
yakınlaşmasının öneminin altı çizildi. 
Nihai hedefin Türkiye’nin AB üyeliği 
olmaya devam ettiğini vurgulayan İKV 

Başkanı Zeytinoğlu, bu hedefe yönelik 
sürece hız verilmesi ve pozitif günde-
min canlandırılması çağrısında bulun-
du.  

Panelin birinci bölümünün mode-
ratörlüğünüPrag Uluslararası İlişkiler 
Enstitüsü Kıdemli Araştırmacısı Pelin 
Ayan Musil üstlenirken, konuşmacılar 
AB’ninÇekya Delegasyonu Siyasi Bö-
lüm Başkanı Eva Horelová ve TEPAVAB 

Çalışmaları Merkezi DirektörüNilgün 
Arısan Eralp oldu. Panelin ikinci bö-
lümüneAvrupa Politika Merkezi’nden 
Kıdemli Araştırmacı Amanda Paul, 
Prag Orta Doğu İlişkileri Merkezi 
DirektörüTomášKaválek ve İKV Genel 
Sekreteri Doç.  Dr. Çiğdem Nas konuş-
macı olarak katılırken, moderatörlü-
ğüPrag Uluslararası İlişkiler Enstitüsü-
Araştırmacısı Jan Daniel yaptı. 

İKV, AB Dönem Başkanlığı’nı devra-
lan her AB üye ülke başkentinde ger-
çekleştirdiği “AB Dönem Başkanlıkları 
ve Türkiye’nin AB Üyelik Süreci Projesi” 
ile Türkiye-AB üyelik müzakereleri sü-
recine katkıda bulunmayı amaçlıyor.

Türkiye’nin AB üyelik sürecinde ile-
tişim stratejisinin önemini defalarca 
vurgulayan İKV, AB’ye yönelik Brüksel 
merkezli faaliyetlerini genişleterek ve 
diğer AB ülkelerinde de ses getirecek 
toplantılar düzenleyerek ülkemizin 
katılım müzakereleri sürecinin daha iyi 
anlaşılması, bu konuda AB vatandaş-
larındaki farkındalığın artırılması için 
çalışmalarını sürdürüyor. Bu çerçe-
vede 2010 yılında hayata geçirilen AB 
Dönem Başkanlıkları projesi ile dönem 
başkanlığını üstlenen AB ülkesinde 
toplantılar düzenleniyor.

İktisadi Kalkınma Vakfı, Prag Uluslararası İlişkiler Enstitüsü iş birliğiyle, 
Çekya’nın AB Dönem Başkanlığı vesilesiyle, 24 Ekim 2022 tarihinde, 

Prag’da “Türkiye-AB İlişkileri” konulu bir toplantı düzenledi.
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İKV Başkanı Zeytinoğlu Prag Politika ve 
Toplum Enstitüsü’nü ziyaret etti

İktisadi Kalkınma Vakfı Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu, İKV heyeti ile 
Çekya’daki temasları kapsamında 

Prag Politika ve Toplum Enstitüsü Baş-
kanı Jan Macháček’i ziyaret etti. 

Başkan Zeytinoğlu’nun yaptığı zi-

yarette Türkiye-AB ilişkilerini ve ku-
rumlararası karşılıklı işbirliği konuları 
ele alındı.

İKV Başkanı Zeytinoğlu Türkiye-AB Yüksek 
Düzeyli İş Diyaloğu toplantısına katıldı

Kocaeli Sanayi Odası ve İktisadi 
Kalkınma Vakfı Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, T.C. 

Ticaret Bakanı Mehmet Muş, TOBB 
Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, AB Geniş-

lemeden Sorumlu Üyesi Oliver Varhel-
yi, Dışişleri Bakan Yardımcısı Büyükel-
çi Faruk Kaymakcı ve Eurochambres 
Başkanı Sn.Luc Frieden’ın katılımıyla 
İstanbul’da gerçekleşen Türkiye-AB 

Yüksek Düzeyli İş Diyaloğu toplantısı-
na katıldı. 

Toplantıda iş dünyasının yeşil ve 
dijital dönüşümdeki kritik rolünü konu-
şuldu. 
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KSO Oda orkestrası ATATÜRK için sahne aldı
KSO Oda Orkestrası tarafından Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa 

Kemal Atatürk’ün vefatının 84’üncü yıl dönümü anısına ‘Atatürk’ün 
Sevdiği Şarkılar Konseri’ düzenlendi. Konsere Kocaeli halkının katılımı 

yoğun oldu

Kocaeli Sanayi Odası (KSO), Cum-
huriyetimizin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün ve-

fatının 84’üncü yıl dönümü anısına 
muhteşem bir konsere imza attı.  Ge-
leneksel olarak her yıl düzenlenen 
Kocaeli Sanayi Odası Oda Orkestrası 
‘Atatürk’ün Sevdiği Şarkılar Konseri’ 
İTÜ Türk Müziği Devlet Konservatuvarı 
Öğretim Üyeleri Tuğçem Kar ve Kemal 
Akdoğan’ın icrası ile gerçekleşti. Ko-
caeli Kongre Merkezi’nde düzenlenen 
konsere Kocaeli halkının ilgisi yoğun 
oldu. 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, eşi Rüya Zeytinoğlu 
ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğ-
rul, eşi Prof. Dr. Beril Tuğrul’un ev sa-
hipliğinde gerçekleşen konsere; Deniz 
Eğitim Öğretim ve Garnizon Komutanı 
Tuğamiral Bülent Turan, İzmit Beledi-
ye Başkan Yardımcısı Cem Güler, KSO 
Yönetim Kurulu ve Meclis Üyeleri, sivil 
toplum kuruşlarının temsilcileri ile çok 
sayıda vatandaş katılım gösterdi.

- Konser öncesi Atatürk sergisi
Konser öncesi konuklar kokteyl-

de bir araya gelirken kokteyl alanında 
açılan Atatürk sergisindeki birbirinden 
değerli fotoğrafları da yakından ince-
leme fırsatı buldu. Atatürk’ün vefatının 
ardından düzenlenen cenaze törenine 
ilişkin Necmettin Özçelik’e ait fotoğ-
rafların sergilendiği bir sergi büyük ilgi 
gördü.

- 17 eser seslendirildi
Konuklar, sergi alanını gezdikten 

sonra konserin başlamasına kısa bir 
süre kala salondaki yerlerini aldı. Ko-
caeli Sanayi Odası Oda Orkestrası,  İTÜ 
Türk Müziği Devlet Konservatuvarı 
Öğretim Üyeleri Tuğçem Kar ve Kemal 
Akdoğan’ın icrasında Atatürk ile bütün-
leşmiş 17 eseri seslendirdi.  Katılımcılar, 
zaman zaman şarkılara hep birlikte eş-
lik etti. Konser, KSO Oda Orkestrası’nın 
ayakta alkışlanması ile son buldu.

[anma ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0
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Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Eylül ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 72 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı ekim ayında yüzde 76.9 ile 
geçen yıla göre 1.1 puan, eylül ayına göre 0.5 puan geriledi.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı ekim 
ayında yüzde 72 olarak gerçekleşti. Ekim ayı kapasite kullanım oranı, eylül ayına göre 0.5 puan gerilerken, 

geçen yılın aynı ayına göre 0.7 puan arttı.

Ekim ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 21’inin istihdamla-
rının arttığı, yüzde 70’inin istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 9’unun istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Ekim (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 70

Azaldı 9

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan ekim ayı anketi çer-
çevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 171 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Kasım (yüzde)

Arttı 17

Değişmedi 64

Azaldı 19

Firma Bildirimleri Kasım (yüzde)

Arttı 15

Değişmedi 70

Azaldı 15

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 17’si kasım ayında iç sipa-
rişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 19’u si-
parişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firmala-
rın yüzde 64’ünde ise sipariş miktarlarında 
bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 15’i dış sipa-
rişlerinin kasım ayında arttığını belirtirken, 
yüzde 15’i azalış bildirmişlerdir. Firmaların 
yüzde 70’inde ise alınan dış sipariş miktar-
larında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli
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AMC Mühendislik’in örnek tesisi kalitesi ile 
“Garantili AdBlue®” dönemini başlattı

2010 yılında Araç Tip Onayı ve Sertifikalandırması faaliyeti kapsamında 
kurulan AMC Mühendislik, müşterilerinin talepleri ve ihtiyaçları 

doğrultusunda 2013 yılında AdBlue® üretimine başladı. Alman Otomotiv 
Endüstrisi Birliği’nin denetimi sonrası 100 tam puan alarak Türkiye’deki 

diğer üreticilere, örnek tesis olarak sunulan, sektöre öncülük ederek 
“Garantili AdBlue®” dönemini başlatan en büyük AdBlue® üreticisi 

konumuna geldi.

2013 yılında Kocaeli Başiskele 
bölgesinde bin 200 m2’lik kapalı 
alanda AdBlue® üretimine bşa-

layan AMC Mühendislik adına Genel 
Müdür Erdal Çınarcı; Adblue üretimine 
başlar başlamaz BlueForce® markası 
ile lisans almak için Alman Otomotiv 
Endüstrisi Birliği’ne başvuruda bulun-
duklarını anlattı. Denetim sonrası  100 
tam puan alarak Türkiye’deki diğer 
üreticilere, örnek tesis olarak sunulan, 
sektöre öncülük ederek “Garantili AdB-
lue®” dönemini başlattıklarının altını 
çizen Erdal Çınarcı, böylece en büyük 
AdBlue® üreticisi konumuna geldikle-
rini kaydetti. 

Kaliteli üretimlerine 2020 yılında 

Adblue üretiminin yanı sıra camsu-
yu ve antifriz üretimini de katan AMC 
Mühendislik böylece iş hacmini ge-
nişletmiş oldu. Genişleyen iş hacim-

leri nedeni ile üretimlerini ayırdıklarını 
belirten Erdal Çınarcı, Adblue üretimini 
yine Kocaeli Başiskele bölgesinde 5 bin 
m2 alana taşıdıklarını ve İzmir Kemal-
paşa bölgesinde de bir adblue üretim 
tesisi kurduklarını kaydetti. “Yine Cam 
Suyu ve Antifriz üretim taleplerinin 
artmasından dolayı o fabrikamızı da 
Başiskele bölgesinde 3 bin m2 alana 
taşıyarak toplamda 4 farklı tesis ile 
hizmet veriyoruz.” diyen Erdal Çınarcı, 
petrol istasyonları, iş makinası çalış-
maları, lojistik firmaları gibi otomotiv 
sektöründe faaliyet gösteren firmala-
ra hizmet vermeye devam ettiklerini 
de belirtti. Erdal Çınarcı, kendi marka-
larının dışında da adblue, camsuyu ve 

antifriz ürünlerinin üretimi konusunda 
Türkiye’deki birçok akaryakıt dağıtım 
firması ve araç imalatçılarına kendi 
markaları ve/veya kendi markaları ile 

ürün tedarik ettiklerini de söyledi.

- Paketleme, perakende satış ve 
dağıtım da AMC tarafından yapılıyor

Üretimi yapılan ürünün paketleme-
si de kendileri tarafından yapıldığını 
belirten Erdal Çınarcı firmanın faali-
yetleri hakkında kısaca şunları söyledi:

“0,5lt den 1000 lt ye kadar ambalaj-
lama yapabilmekteyiz.  Mesela müşte-
rimiz bizden camsuyu ürünü istedi, bu 
ürünün paketlenmesi için gerekli bidon, 
kapak, etiket gibi ambalajların tasarımı 
grafikerimiz tarafından birkaç çeşit 
olacak şekilde yapılarak müşteriye su-
nulmaktadır. Müşterimizin beğenmiş 
olduğu tasarım anlaşmalı olduğumuz 

tedarikçilerimize iletilerek 
istediğimiz şekilde ambalaj-
ları ürettirebiliyoruz. Ürün 
sevkiyatlarını da dökme ise 
tankerlerimiz, paletli ürün 
ise kapalı kasa tırlarımız 
ile kendi lojistik ağımızdan 
sağlamaktayız. Kendi araç-
larımızla günlük 450m3 lük 
dağıtım kapasitemiz mev-
cuttur.

Ayrıca kendi ticari araçla-
rımız ile de perakende satışı 
yapıp dağıtımını sağlamak-
tayız.

Biz gerçekleştirdiğimiz 
hammadde tedariğinden 
ürün sevkiyatına olan tedarik 
zinciri yönetimimizi tama-
men müşteri memnuniyeti 
üzerine dijtal izlenebilirlik 
üzerine kurduk.

Ayrıca sahada kullandı-
ğımız tüm ekipmanlarımızın 

üretimini de tescilli markamız 
olan SmartBlue markası ile gerçekleş-
tirmekteyiz. Smartblue markamız adı 
altında Adblue Kombi sistemlerinin 
üretimi, kurulumu, dolum ve boşaltım 

[kalite ►
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sistemlerinin devreye alınması gibi 
alanlarda çalışmalar yapmaktayız. 
Kombi sistemlerimizi EPDK onaylı bir 
otomasyon sistemi ile entegrasyo-
nunu sağlayarak müşterilerimizin ve 
firmamızın ürün izlenebilirliği, mali-
yetlerin kontrol altında tutulmasının 
sağlanması gibi konularında sektörel 
sorunlarına da çözüm üretmiş durum-
dayız.

500 den fazla aktif müşteriye 
hizmet vermekteyiz, 400’den fazla 
noktada da ekipman yatırımlarımız 
mevcuttur. Sektöründe önde gelen fir-
malarının tamamına yakınına hizmet 
sunmaktayız.”

- BlueForce® ile Türkiye’de VDA 
denetiminden 100 tam puan alan ilk 
ve tek firma

Kalitesi ile dikkat çeken AMC Mü-
hendislik, DIN 70070 ve ISO 22241 
standardına uygun olarak, ISO 9001, 
ISO 14001 ve ISO 45001 ile CEFIC yö-
netmelikleri çerçevesinde VDA Lisans-
lı BlueForce® markalı AdBlue® üretimi 
yapıyor. Firma BlueForce® markası ile 
Türkiye ‘de VDA “Verband der Auto-
mobilindustrie e.V.” denetiminden 100 
tam puan alan ilk ve tek firma özelliği-
ni devam ettiriyor.

TS 3582 standardına uygun ola-
rak da yine kalite, çevre ve iş güvenli-
ği standartları doğrultusunda antifriz 
ve cam suyu üretimleri gerçekleştiren 
AMC Mühenislik, deniz filolarının Seçi-
ci Katalitik İndirgeme (SCR) sistemleri 
için gerekli olan AUS 40 ürününün üre-
timini de TS 18611-1 standardı kapsa-
mında gerçekleştiriyor. Firma tüm söz-
konu hizmetlerin standartlara uygun 
üretimlerinin kontrollerini de kendi iç 
laboratuvarlarında, kimya ve çevre 
mühendisleri ile gerçekleştiriyor. 

- Kocaeli’de aylık adblue üretimi 6 
bin 500 m3, camsuyu ve antifriz üre-
timi ise 10 bin m3

AMC Mühendislik olarak Kocaeli’nde 
aylık 6 bin 500 m3 adblue, 10 bin m3 
camsuyu ve antifriz, İzmir fabrikada 
da aylık 3 bin 500 m3 adblue üretimleri 
gerçekleştirdiklerini belirten Erdal Çı-
narcı, “Bu ürünlerimizi müşterilerimizin 
istediği şekilde ambalajlı ve ambalajsız 
olarak sevklerini gerçekleştirmekteyiz.

Camsuyu ve antifriz ürünlerini 
müşterilerimizin istediği donma nok-
talarında üretebilmekteyiz. Yazlık 
camsuyu, -10 ile -70 donma dereceleri 
aralığında kışlık camsuyu, Organik ve 
İnorganik olarak konsantre, ve kulla-
nıma hazır antifriz olarak ürünlerimiz 
çeşitlendirebiliriz. 

Adblue ürünümüz dizel motorlu 

araçlarda kullanılmakta olup egzoz 
emisyonlarını azaltır ve bunun sonu-

cunda çevreyi korur. Cam suyu, yaz/kış 
görüş açınızı netleştirir. Antifriz, aracı-
nızın motor sıcaklığını dengeler.” dedi. 

- Firma, Adblue ve camsuyu ihra-
catı yapıyor

Otomotiv sektöründe faaliyet gös-
teren grup şirketi Mobilite Sistem Yö-
netim ve Denetim Ticaret Ltd. Şti. fir-
ması ile ortak iş yaptıklarını belirten 
Erdal Çınarcı, 2022 yılından bu yana 
yasal çerçevede adblue ve camsuyu 
ihracatına başladıklarını da sözlerine 
ekledi.

- Kocaeliye ve insanlarına sorum-
luluğumuz var

Şirket kurucularının Kocaeli’de do-
ğup büyümesi, eğitim hayatını da bu-
rada tamamlamsı, onları bu şehre ve 
insanlarına karşı sorumlu hissettiri-
yor. Ayrıca Kocaeli ilinin lokasyonunun 
Marmara, Ege ve İç Anadolu bölgeleri-
ne dağıtım yapmaya kolaylık sağladı-
ğını belirten Genel Müdür Erdal Çınarcı, 
“İstanbul organize sanayi bölgelerine 

yakınlığı müşteri portföyümüzü ge-
nişletmemiz için de bir avantaj. Bunun 

yanı sıra en temel hammaddemizin te-
darik firmasının Kocaeli’nde bulunması 
bize hem lojistik avantajı hem de prob-
lem meydana geldiğinde hızlı çözüm 
avantajı sağlamaktadır.” dedi.

- Adblue yeşil lojistik uygulamala-
rı kapsamında olup çevreye karşı du-
yarlılığın arttırılması amaçlanıyor

Erdal Çınarcı sözlerini şöyle ta-
mamladı: “Küresel çapta yeşil lojistik 
uygulamaları kapsamında olan Adb-
lue kullanımının yaygınlaştırılması için 
hükümetler tarafından yasal düzenle-
meler getirilerek çevre korumasının ve 
çevreye karşı duyarlılığın arttırılması 
amaçlanmaktadır. Düşük kalite Adblue 
kullanımları hem çevreye yayılan za-
rarlı gazların azaltımını sağlamamakta 
hem de araçlara zarar vermektedir. Bu 
nedenle Adblue kullanıcılarının ürünle-
rini ucuz fiyat tercih edip standart dışı 
ürünler yerine, yalnızca sertifikalı yani 
VDA lisanslı ISO 22241-1 standardına 
uygun üretim yapan tesislerden temin 
etmelerini öneririz.”
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İklim Diplomasisi Haftası kapsamında 
Kocaeli AB Bilgi Merkezi’nden etkinlik

Kocaeli Avrupa Birliği Bilgi Merkezi, İklim Diplomasisi Haftası kapsamında 
“İklim Değişikliği ve AB Yeşil Mutabakatı Semineri” ve sonrasında 
Sukulent&Kaktüs Çiz – Boya – Ek Atölyesi etkinliği gerçekleştirdi.

2013 Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
koordinatörlüğünde faaliyet-
lerini yürüten Kocaeli AB Bilgi 

Merkezi, İklim Diplomasisi Haftası kap-
samında “İklim Değişikliği ve AB Yeşil 
Mutabakatı Semineri” ve sonrasında 
Sukulent&Kaktüs Çiz – Boya – Ek Atöl-
yesi etkinliği gerçekleştirdi. KSO Kon-
ferans Salonu’nda seminer ile başla-
yan etkinlik daha sonra yine KSO Fuaye 
Alanı’nda düzenlenen atölye çalışması 
ile devam etti.

- İklim değişikliği konuşuldu
Katılımcıların iklim risklerini ve 

fırsatlarını anlamaları, yönetmeleri, 
yenilikçi iklim direnci çözümlerini des-
teklemeleri ve çözüm bulmaya yönelik 
politikalar üretmeye teşvik edilmeleri-
nin amaçlandığı seminerde iklim deği-
şikliğinin dünyamıza etkileri konuşul-
du. 

Seminerin açılış konuşmasını KSO 
Genel Sekreteri Memet Barış Tura-
bi yaparak katılımcılara hoş geldiniz 
dedi. KSO’nun ‘yeşil ve dijital dönüşü-
me’ uyum sürecinde üyeleri için yap-
tığı çalışmalardan bahseden Turabi 
daha sonra sözü konuk konuşmacı 
REC (Kaynak, Çevre ve İklim Derneği) 
Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Rifat Ünal 
Sayman’a bıraktı. 

- Dr. Rifat Ünal Sayman hafızaları 
tazeledi

Dr. Rifat Ünal Sayman, “İklim Deği-
şikliği ve Türkiye” başlığında hazırla-

dığı görsel sunumda hafızaları tazele-
di. Dünyada artan sıcaklıkların etkisiyle 
aşrı iklim olayları yaşandığına dikkat 
çeken Dr. Sayman, ülkemiz ve dünya-
da  yaşanan doğal afetleri görselle-
riyle paylaştı. Dünyanın ısınma serü-
venini verileriyle anlatan Dr. Sayman, 
“1880 sonrası kaydedilen en sıcak 10 
ilin tamamı  2010 yılı sonrasıdır” dedi. 
Türkiye’de aşırı meteorolojik olay sa-
yısının artış gösterdiğine dikkat çeken 
Dr Sayman, “2021 yılında yaşana aşırı 
iklim olaylarının sayısı 1024 olmuş-
tur. bu n fazla aşırı olay yaşanan yıl 
olarak da tarihteki yerini almıştı” dedi. 
İklim değişikliği ile mücadele konusu-
na da değinen Dr. Sayman,  Paris İklim 
Anlaşması’nı hatırlattı, dünya ülkeleri-
nin hedefinin sıcaklık artışını 2 derece-
nin altında tutmak olduğunu paylaştı, 
sera gazı azaltımının ve sürece uyum 
için yapılması gerekenlerin önemini 
aktardı.

- Doç. Dr. Çiğdem Nas, AB yeşil 
mutabakatını anlattı

Seminerin bir diğer konuşmacısı 
İktisadi Kalkınma Vakfı Genel Sekreteri 

Doç. Dr. Çiğdem Nas ise “AB Yeşil Mu-
tabakat ve İklim Değişikliği Politikala-
rı” konusunda son gelişmeleri aktardı. 
Doç. Dr. Nas, AB’nin İklim Değişikliği 
konusunda öncü rolünden bahsederek, 
“AB, iklim nötr kıta olma adına 2050 yı-
lına kadar sera gazı emisyonlarını net 

olarak sıfırlamayı hedefliyor” dedi. Bu 
hedef doğrultusunda belirlenen stra-
tejileri aktaran Doç. Dr. Nas, Türkiye 
özelinde ise şunları kaydetti: “Türkiye 
bir aday ülke ve gümrük birliği orta-
ğı olarak AB’nin tedarik zincirlerinde 
önemli role sahip. Bu anlamda Paris 
Anlaşması’nı onaylaması ve net sıfır 
emisyon hedefi olarak 2053’ü işaret 
etmesi değerli. Yeşil Mutabakatın ge-
tirdiği değişime uyum konusunda ça-
lışmalarda gerek sivil toplumun gerek 
iş dünyasının rolü önemli olacaktır.”

- Keyifli atölye çalışmaları yapıldı
Katılımcılar seminer sonrası çok ke-

yifli bir workshop çalışması gerçekleş-
tirdi. Fuaye alanında Sukulent&Kaktüs 
Çiz – Boya – Ek Atölyesi’ne giren ka-
tılımcılara atölye çalışması öncesi 
eğitmenlerce doğadan, toprağın ya-

pısından, bitki türlerinden ve temel 
bakımlarından bahsedildi. Ardından 
katılımcılar, eğitmen ile eş zamanlı uy-
gulamaya geçilerek kendi tasarımlarını 
hayata geçirdi, keyifli anlar yaşadı. 

[etkinik - ab ►
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Kocaeli’nin cimnastikte ilk ‘milli takım’ 
sporcuları Yuvam İzmit Cimnastik‘ten
Aerobik Cimnastik, CimnastLİG 1. Lig’de 2 yıl üst üste Türkiye şampiyonu 
olan Yuvam İzmit Cimnastik Kulübü’nden 3 sporcu milli takıma girmeyi 

başardı.

Aerobik Cimnastik CimnastLİG 
1. Lig müsabakalarında ‘trio 
kategorisi’nde geçtiğimiz yıl 

elde ettiği Türkiye şampiyonluğunu bu 
yıl da koruyan Yuvam İzmit Cimnas-
tik Kulübü’nden Su İpek Yazıcıoğlu, Nil 
Turabi ve Beyza Ece Özel milli takıma 
seçilerek büyük bir başarıya imza attı. 
İstanbul’da düzenlenen müsabakalar-
da üst üste ikinci kez Türkiye şampiyo-
nu olan kulübün başarılı sporcuları, 1-3 
Kasım tarihlerinde milli takım kampına 
gittiler. 

Milli takım sporcuları daha son-
ra 3-7 Kasım tarihlerinde düzenlenen 

Balkan Oyunları  Şampiyonası’nda milli 
takım sporcusu olarak ülkemizi temsil  
ettiler. 

Milli takıma seçilme başarısını gös-
teren sporcular; Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreter Yardımcısı 
Hasan Aydınlık’ı, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi Spor Daire Başkanı Şemset-
tin Yıldırım’ı, İzmit Gençlik Hizmetleri 
ve Spor İl Müdürü Gökhan Yavaşer ile 
Gençlik Hizmetleri ve Spor İzmit İlçe 
Müdürü Ziya Ülhak Sarıgül’ü  ve Genç-
lik Hizmetleri ve Spor Okul Sporları 
Müdürü Turgay Bulut’u ziyaret ederek 
mutluluklarını paylaştı.

Yuvam İzmit Cimnastik Kulübü An-
trenörü olan aynı zamanda Aerobik 
Cimnastik Teknik Komite Üyesi Milli 
Takım Antrenörü ve Milli Hakem Akın 
Poyraz şunları söyledi: “Kocaeli’nin 
cimnastik geçmişinde bu zamana ka-
dar hiç milli takım seviyesinde sporcu 
çıkmadı. Kocaeli’nin ilk milli cimnastik-
çileri Kocaeli sporuna  armağan olsun. 
Kocaeli’nin en iyi kulübü olduğumuzu 
hem 2 yıl üst üste Türkiye şampiyonu 
olarak hem de cimnastik milli takımına 
3 milli sporcu kazandırarak göstermiş 
olduk. Kocaeli’nin sporcularımıza sahip 
çıkacağından eminiz” dedi.

Yuvam İzmit Cimnastik 
Kulübü’nden 

Nil Turabi, Su İpek Yazıcıoğlu, ve 
Beyza Ece Özel milli takıma 

seçilerek büyük bir başarıya imza 
attılar.
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Mor Masallar’ın odağında 
toplumsal cinsiyet eşitliği var

Eksi 18 Edebiyat Topluluğu yazarları tarafından toplumsal cinsiyet 
eşitliği odağında hazırlanan eserlerden oluşan “Mor Masallar” adlı kitap 

raflardaki yerini aldı.  HKTM firması sponsorluğunda, Yakın Kitabevi 
tarafından yayınlanan eserin tanıtım toplantısı firmanın Gebze’de 

bulunan merkezinde 4 Ekim Salı günü gerçekleştirildi. 

Çocukların; eşit, adil, şiddetten 
uzak ve dayanışmayla örülmüş 
masallarla birey ve dünya insanı 

olabilmelerini güçlendirecek yeni an-
latılar oluşturmak amacıyla topluluk 
üyesi yirmi yazar tarafından kaleme 
alınan aynı sayıdaki masallarından 
oluşan kitap, 2009 yılında kaybettiği-
miz toplumsal cinsiyet alanındaki ça-
lışmaları ile tanınan Sosyolog Dr. Dicle 
Koğacıoğlu’na ithaf edilmiş.

Elif Çelebi, Gülay Pamuk ve Nevzat 
Süer Sezgin’in projelendirip, derlediği 
8-12 yaş çocuklarına uygun nitelikte 
eserlerin yer aldığı “Mor Masallar” ki-
tabındaki masallara çizer Beste Örge 
Sağlam resimleriyle eşlik etmiş.  Yak-
laşık bir yıllık proje sürecinin sonunda 
hazırlanarak okurlarıyla buluşan kitap  
ilk günden oldukça ilgi ile karşılandı.

4 Ekim 2022 Salı günü Gebze’de 
HKTM Firması’nın ev sahipliğinde ger-
çekleştirilen tanıtım etkinliği; HKTM 
Firması, Eksi 18 Edebiyat Topluluğu ve 
Yakın Kitabevi temsilcileri, proje ekibi 
ve Dr. Dicle Koğacıoğlu adına yapılan 
konuşma ve paylaşımların ardından 
plaket ve imza töreni ile tamamlandı. 

Yetmişten fazla yazar, çizer, editör 
ve adaylarının katılımı ile 2020 yılı son-
larında kurulan Eksi 18 Edebiyat Top-
luluğu; on sekiz yaş altındaki bireyler 
için nitelikli çocuk ve gençlik edebiyatı 
yapıtları üretmeyi amaçlıyor. Topluluk 
tarafından çeşitli temalara odaklanan 
derleme kitaplar, Kıpırtı Çocuk Dergisi 
ve çeşitli projeler gerçekleştiriliyor. 

Kitabın daha çok çocuğa ulaşabil-
mesi için, sanatçılar Jülide Kural ve 
Tilbe Saral da seslendirmesini yaparak 
projeye destek vermişler. YouTube ve 
Spotify üzerinden masallara sesli bir 
şekilde ulaşılabiliyor.  

- Çünkü masallarda cinsiyet eşit-
liği yok

Anadolu Üniversitesi İletişim Bilim-
leri Fakültesi öğrencisi Zehra Değir-
menci, Eray Ersan ve Agâh Tosun’un; 
danışman Dr. Öğr. Üyesi Züleyha Öz-
baş Anbarlı rehberliğinde hazırladığı, 
40 masalın 140 karakterinin incelen-
mesiyle oluşturulan araştırmaya göre 
ortaya çıkan çarpıcı sonuçlar şöyle: 

“Cinsiyetçilik” masallar ile küçük 
yaşta zihinlere kazınıyor. Karakterlerin 
cinsiyet dağılımı orantılı. Temsiliyet ise 
orantısız. 

Ana karakterlerin yüzde 31’i kadın-
ken, yüzde 63’ü erkek. Kadınların yüzde 
54,5’i masallarda cinsel obje olarak yer 
alıyor. Kadınların yüzde 40’9’u, erkek-
lerin yüzde 78,3’ü zeki olarak betimle-
niyor. Kadın karakterlerin yüzde 43,9’u 
güzel, yüzde 24,2’si cesur olarak, erkek 
karakterlerin ise yüzde 15,9’u yakışıklı, 
yüzde 82,6’sı ise cesur olarak temsil 
ediliyor. “Tercih edilebilir” olmak için 
kadınlar güzel olmak zorundayken, er-
kekler için böyle bir durum söz konusu 
değil. Kötü karakterlerin yüzde 60’ı ka-
dınlar, yüzde 31,1’i erkekler tarafından 

temsil ediliyor. Kötü kadınlar sıklıkla 
cadılar, üvey anneler ve üvey kız kar-
deşler olarak gösteriliyor. Masallarda 
zayıf karakterli olarak gösterilen ka-
dınlar, erkeklerin 3 katı. Kendine gü-
venen karakterlerin ise yüzde 63,5’ini 
erkekler oluştururken, bu oran kadın-
larda yalnızca yüzde 31,4. Her 10 ka-
dından 5’i, her 10 erkekten 2’si itaatkâr 
gösteriliyor.

- MOR MASALLAR’ın gerekçeleri...
• Çeşitli ve çelişkili hakikatler içeren 

masalların geçerliliğini yitirmesi; 
• Çocuğun yaşamına renk katan, 

onu eğlendiren aynı zamanda da eği-
ten masalların, günümüz toplumsal 
yapısıyla uyuşmaması; 

• Toplumsal cinsiyet eşitliği bağla-
mında, 21. Yüzyıla uygun yeni masalla-
ra ihtiyaç duyulması; 

• Çocukların hayal dünyasını ge-
nişleten, merak dünyasını perçinleyen, 
dil kazanımlarını artıran, eğitimlerine 
katkı sağlayan ve bunları yaparken eğ-
lendiren böylesi bir edebi mirasın gü-
cünden yararlanılarak yeni masalların 
oluşturulması.

“İyi Mühendislik” mottosuyla; 
fabrika otomasyonunda, robotik ve 
ağır endüstride hidrolik sistemler 
üreten HKTM, hayalleri hareketle 
buluşturmaya devam edecek.

[sosyal sorumluluk ►
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150 milyonluk dev yatırım şifa dağıtacak

Yeniköy Merkez Mahallesi’nde 
bulunan tesis için ilk kazmayı 
eylül ayında vuran Kocae-

li Büyükşehir Belediyesi, hafriyat 
kaldırma çalışmalarının ardından 
tesisin temel açma çalışmalarını 
sürdürüyor. Yerin 930 metre altın-
dan 57 derece sıcaklıkta çıkan ve 
birçok hastalığa şifa kaynağı olacak 
jeotermal suyun kullanılacağı tesis, 
tamamlandığında Başiskele’nin sağ-
lık ve termal turizmine çok önemli 
katkı sunacak.

“Bölgemiz termal kasaba haline 
gelecek”

Çalışmalar hakkında ekiplerden 
bilgi alan Başiskele Belediye Başka-
nı Yasin Özlü, “Burada iki önemli iş 
oldu. Birincisi jeotermal suyun tespit 
edilmesi ve çıkarılmasıydı. İkincisi 
ise bölgenin bu jeotermal suya göre 
yeniden planlanması. 2020 yılında 
meclisimizden aldığımız kararla 
bölge, termal turizm bölgesi olarak 
planlandı. Bu iki aşama çok önem-
li. Önce su bulundu, sonra termal 
turizm bölgesi planlaması yapıldı. 
Şimdi ise Günübirlik Termal Te-

sisi yapımı çalışmalarıyla üçüncü 
aşamaya geçiyoruz. Bundan sonra 
da özel sektör yatırımlarına yönele-
ceğiz. Çok kısa zaman içerisinde kısa 
ve orta vadede belki de bu bölgemiz 
termal kasaba haline gelecek” dedi.

“Birçok hastalığa şifa olduğunu 
biliyoruz”

Tesisin tamamlandığında ilgi 
göreceğini söyleyen Özlü, “Burada 
57 santigrat derece sıcaklığında çı-
kan bir jeotermal suyumuz var. Çok 
miktarda çözünmüş mineral içeren 
bu suyumuz birçok hastalığa şifa 
olduğunu biliyoruz. Bu da üniversite 
raporlarıyla kanıtlanmış durumda. 
Günübirlik termal tesisimiz tamam-
landığında milletimiz burada şifa 
bulacak” diye konuştu

“İhale bedeli 150 milyonun 
üzerinde”

Başiskele Günübirlik Termal 
Tesisinin Başiskele için dev bir 
proje olduğunu vurgulayan Yasin 
Özlü, “Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Doç. Dr. Tahir Büyükakın 
çok büyük destek sağladı. Bu proje 

çok büyük bir proje. İhale bedeli, 
yaklaşık 150 milyonun üzerin-
de. Belki çevresinde yapacağımız 
çalışmalarla yaklaşık 200 milyon 
lirayı bulacak güzel bir iş olacak. 
Başiskele Belediyesi’nin 1 yıllık 
yatırım bütçesinin tamamı kadar bir 
maliyette yapılacak dev bir proje. 
Dolayısıyla bu projeyi bizim yap-
mamız çok uzun zaman alırdı ama 
Büyükşehir Belediye Başkanımız, bu 
projeye sahip çıktı ve çalışmalara 
başladılar. İnşallah yaklaşık gelecek 
yılın sonlarına doğru çalışmalarımız 
tamamlanacak ve vatandaşlarımı-
za hizmet vermeye başlayacağız” 
sözlerine ekledi.

480 günde tamamlanacak
Başiskele Günübirlik Termal 

Tesisinin 480 günde tamamlanması 
bekleniyor. Tesis, 10 bin 621 metre-
kare alanda inşa edilecek. Estetik ve 
geleneksel mimariyle tasarlanacak 
tesiste sıcak termal havuz, soğuk 
havuz, hamam, sauna, spa alanı, 
ailelere özel spa alanları, dinlenme 
alanları, toplantı salonları eğlence 
ve etkinlik alanları yer alacak.

Kocaeli’nin Başiskele ilçesine inşa edilen Günübirlik Termal Tesiste 
çalışmalar devam ediyor. Yerin 930 metre altından 57 derece sıcaklıkta 

çıkan ve birçok hastalığa şifa kaynağı olacak jeotermal suyun 
kullanılacağı tesis, tamamlandığında Başiskele’nin sağlık ve termal 

turizmine önemli katkı sunacak.

[yatırım ►
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Umman Ticaret Sanayi ve Yatırım Tanıtım 
Bakanı Qaıs Mohamed Al Yousef ve 
beraberindeki heyetin  GOSB ziyareti

Türkiye’ye bir dizi ziyarette 
bulunan Umman Ticaret, 
Sanayi ve Yatırım Tanıtım 

Bakanı Qais Mohamed Al Yousef, 
Umman Sultanlığı Türkiye Büyü-
kelçisi Dr. Qasım Bin Mohamed 
Bin Salim Al Salhi, Uluslararası 
İşbirliği ve Dış Ticaret / Ticaret ve 
Sanayi Bakanlığı ve Yatırım Tanıtım 
Danışmanlığı’ndan Pankaj Khimji ve 
beraberindeki heyet, 5 Kasım 2022 
Cumartesi günü GOSB’u ziyaret etti.

 GOSB Yönetim Kurulu Başka-

nı Hüseyin Gezer, GOSB Yönetim 
Kurulu Üyesi Cem Mızraklı, Sanayi 
ve Teknoloji İl Müdürü İlhan Aydın, 
GOSB Bölge Müdürü Z. Nil Sönmez, 
Bölge Müdür Yardımcısı Hülya 
Kaynak ve GOSB Hukuk Danışmanı 
Avukat Abdülkadir Güzeloğlu tara-
fından karşılanan heyete, GOSB’da 
sunulan hizmetler ile ilgili bilgilen-
dirme yapıldı. Karşılıklı yarar için 
ortak çalışmalara dayalı işbirlikle-
rinin devam etmesinin çok değerli 
olduğunda hem fikir olunan görüş-

melerde, iki ülke arasındaki ticari 
ilişkilerin arttırılması ile ilgili GOSB 
katılımcıları ile sektörel bazda B2B 
toplantılar yapılmasına da karar 
verildi.

Görüşmeler sonunda; Umman 
ile kurulan bağı, iletişimi, dostlu-
ğu çok önemsediğini ve bu bağı 
sürdürmek için atılacak her türlü 
adımı destekleyeceğini ifade eden 
Hüseyin Gezer, heyete ziyaretlerin-
den dolayı teşekkür etti ve günün 
anısına plaket takdim etti.

0850 319 37 00

yildirimsogutma.com.tr

BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji

[ziyaret ►



0850 319 37 00

yildirimsogutma.com.tr

BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji



�� Kocaeli Odavizyon

TAYSAD 5. Yetenek Yönetimi Konferansı’nda 
‘yeni trendler’ masaya yatırıldı

Taşıt Araçları Tedarik Sanayi-
cileri Derneği’nin (TAYSAD) 
ev sahipliğinde bu yıl beşin-

cisi düzenlenen Yetenek Yönetimi 
Konferansı’nda, insan kaynakları, 
ücret yönetimi, yan haklar ve is-
tihdamdaki kadın oranı gibi önemli 
konular gündeme geldi. 

Firma sahipleri, üst düzey yöne-
ticiler, İK yöneticileri ve çalışanla-
rının katıldığı konferansta konuşan 
TOBB ETÜ Uluslararası Girişimcilik 
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Cem 
Kılıç, çalışan maliyetlerinin istihdam 
artışında adeta bir takoz görevi 
gördüğünü söyledi. Sosyal güven-
lik sisteminde gelirlerin giderleri 
karşılama oranında ciddi bir düşüş 
olduğunu söyleyen Prof. Dr. Cem 
Kılıç, sosyal güvenlik sistemimizin 
gelecekte ciddi sorunlarla karşılaşa-
cağını ifade etti.

Değişen dünyada performans 
yönetimindeki yeni yaklaşımları 
ve farklı örnekleri ortaya koymak 
amacıyla bu yıl beşincisi düzenlenen 
Yetenek Yönetimi Konferansı’nın 

ev sahipliğini Taşıt Araçları Tedarik 
Sanayicileri Derneği (TAYSAD) yaptı. 

Konferansın açılışında konu-
şan TAYSAD Yönetim Kurulu Üyesi 
Hakan Konak, ücret yönetiminin 
önemine işaret etti. Çalışanların sür-
dürülebilirliğini sağlamak için ücret 
yönetiminin çok önemli bir faktör 
olduğunu söyleyen TAYSAD Yönetim 
Kurulu Üyesi ve Toyota Boshoku 
Türkiye’nin Başkan Yardımcısı Hakan 
Konak, “Şimdi bir yarış arabası var: 
Bütün bu sistemleri yarış arabası-
na benzetirseniz hepimiz rekabet 
içindeyiz, hepimiz yarış halindeyiz. 
Biz yarış arabasına odaklandığımız 
kadar insanların ne düşündüğüne, 
neye inandığına, ne hissettiğine 
odaklanmıyoruz” dedi. Kurulan tüm 
sistemlerin belli değerlerin üzeri-
ne oturtulması gerektiğine işaret 
eden Hakan Konak, “Çalışanlarımız 
o zaman ancak gerçekten kurduğu-
muz sisteme, yazdığımız prosedüre 
inanmaya başlıyor. O zaman sistem 
daha sağlıklı işlemeye başlıyor” diye 
konuştu.

 Bir şirkete maliyeti 45-50 milyon 
lira!

 İş Hukuku ve Sosyal Güven-
lik Politikaları çerçevesinde ücret 
konusunu ele alan TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi (ETÜ) Ulusla-
rarası Girişimcilik Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Cem Kılıç ise, bugün 
Türkiye ekonomisinin özellikle 
fiyatlarla, enflasyonla boğuştuğu bir 
dönemden geçtiğini kaydetti. 

Türkiye’nin iş gücü piyasasında 
ücrete ve refaha ilişkin çok ciddi 
sıkıntılar olduğunu söyleyen Prof. 
Dr. Cem Kılıç, “Böyle bir ortamda 
insan kaynakları yönetim sistemleri 
maalesef etkisini yitirir. Biz buna 
çevresel faktörler deriz. Bu çevresel 
faktörler içerisinde uygulanan iktisat 
politikaları, bunların ağırlığı ve ücret 
bölüşümünde izlenen politikalar, 
insan kaynakları politikalarına işlet-
melerin üzerine çıkar” dedi. 

 dönemdeki bir diğer önemli ko-
nunun da emeklilikte yaşa takılanlar 
(EYT) meselesi olduğunu ifade eden 
Cem Kılıç, “Herkes yaşı konuşuyor, 

TAYSAD, bu yılki Yetenek Yönetimi Konferansı’nda insan kaynakları, ücret yö-
netimi, yan haklar ve istihdamdaki kadın oranı gibi önemli konular gündeme 

geldi. 

[etkinlik ►
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emekli olmayı konuşuyor. İşletmeyi 
düşünen var mı?

Bugün yapılan araştırmalar 
göstermektedir ki; EYT sonrasında 
işletmeler ciddi kıdem tazminatı 
yükleriyle karşılaşacaklar. 

Kurumsal yapıya sahip işlet-
melerde on milyonları bulan kıdem 
tazminatı ödemelerinin yapılması 
gerekecek.

 
İşçilik maliyeti istihdam takozu!

Ücretin her şeyden önce bir ma-
liyet unsuru olduğunu vurgulayan 
TOBB ETÜ Uluslararası Girişimcilik 
Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Cem 
Kılıç, şöyle devam etti: “Hele bugün 
işçilik maliyeti-biz buna istihdam 
takozu adını da veriyoruz-istih-
damdaki kişinin sigorta primleri+ 
vergileridir. Bunlar istihdam takozu 
olarak adlandırılıyor.

 Özellikle ülkemiz şartlarında çok 
ciddi boyutlara ulaşmış durumda. 
Bu, şu anlama gelmesin. Ücretler çok 
yüksek vs değil. Ücretlerin yapısı bo-
zuldu Türkiye’de. Ocak ayından sonra 
göreceksiniz, maalesef en büyük 
sorun ücret basamakları arasındaki 
dengeyi sağlamak olacak. 

Ücret basamakları arasındaki 
dengeyi performans ölçümüyle ve iş 
analizi desteği ile sağlayamıyorsanız 
o zaman ne yapacaksınız. 

Piyasa şartlarına, regülasyonla-
ra ya da rakip firmanın yaptıklarına 
teslim olacaksınız. Dolayısıyla kendi 
içerisinde yapacağımız bilimsel çalış-
maların bir önemi kalmayacak” dedi.

Daha düşük emekli aylıklarına 
kendinizi hazırlayın!

2010, 2012 hatta 2015’e kadar 
sosyal güvenlik sisteminin gelirlerin 
giderleri karşılama oranının yüzde 
65’lerden yüzde 95’e kadar yükseldi-
ğini söyleyen Kılıç, şöyle devam etti: 
“Fakat son 2 yıldır ciddi bir bozulma 
içerisindeyiz. 

EYT yasasının geçmesiyle 
2015’teki yüzde 60-65’lerin altına 
düşeceğimizi düşünüyorum. Aktüer-
yal dengede büyük bir bozulma ya-
şanacak. Bu neye yansıyacak, aylık 
bağlama oranları daha da düşecek. 
Aylık bağlama oranları 2000 yılı 
öncesinde yüzde 75’lerden 2008’de 
yüzde 50’lere kadar geriledi. Dola-
yısıyla bu ne anlama geliyor? Daha 
düşük emekli aylıklarına kendinizi 
hazırlayın anlamına da geliyor. 

Öte yandan 2020’nin ikinci 
çeyreği ile 2022’nin ikinci çeyreğine 
baktığımızda saatlik iş dışı kazanç 
maliyetinin tam tersine döndüğünü 
görüyoruz.

 İşgücü maliyetlerinde çarklar 
bu sefer tersine doğru dönmeye 
başladı. Bu da tehlikeli bir şey. Bu 
da aslında işletmelerin karşı karşıya 
kaldıkları, doğrudan iş gücü mali-
yetinin dışında başka maliyetlerin 
de ortaya çıktığını bize ifade ediyor. 
2021-2022 iş gücü maliyetlerine 
asgari ücret tabi burada en tetikle-
yici unsur oldu. Özellikle 1 yıllık bir 
zaman dilimi içerisinde yüzde 9,9’luk 
bir artış meydana geldi. Asgari üc-
retin toplam çalışanlar içerisindeki 

asgari ücretlere bakacak olursak 
mesela AB ortalaması yüzde 6’lar 
civarındadır. OECD ülkelerinde yüzde 
10’lara yükselir. 

Türkiye’de bu Aralık’tan son-
ra, Aralık’ta tahmin ettiğim asgari 
ücretteki artış gerçekleşirse her 
10 çalışandan 6’sının veya 7’sinin 
asgari ücretli olduğu yeni bir düzene 
geçmiş olacağız” dedi.

Erkekler kadınlardan yüzde 31 
fazla kazanıyor!

TAYSAD Denetleme Kurulu 
Üyesi ve FEYÇ Proje Eş Lideri Selma 
Gülbeyaz da, TAYSAD olarak geçen 
yıl başlatılan Fırsatı Eşitle Yeteneği 
Çeşitle isimli projeyle tüm cinsi-
yetlerden insanlara eşit fırsatlar 
tanıyarak yetenek havuzunu daha 
da genişletmeyi hedeflediklerini 
ifade ederek;  “Eşitsizliği eşitliğe 
doğru yöneltmek üzere çalıştığımız 
bir proje. Türkiye’de erkek çalışanlar 
eşit şartlarda çalışmalarına rağmen 
kadınlara göre yüzde 31 daha fazla 
kazanç elde ediyor” dedi. 

İK uygulamalarının, politikaları-
nın da toplumsal cinsiyet eşitliğine 
duyarlı hale gelmesini hedefledik-
lerini söyleyen Selma Gülbeyaz, 
“Kadın saha çalışanı istihdamı için 
hem pratikte hem de teoride destek 
olmayı hedefliyoruz. 

Biliyorsunuz otomotiv sanayi 
sektörü özelinde de kritik bir konu. 
Çünkü sanayi olarak bakılan her yer-
de kadın ikinci plana atılıyor. Bunun 
önüne geçmeyi hedefliyoruz. Ve 
günün sonunda aslında çok net bir 
analitik var ki kadın çalışan oranını 
artırmayı hedefliyoruz. 

Yani bir şirkette yüzde 50 erkek 
çalışıyorsa yüzde 50 kadın neden 
çalışamasın? Aslında hedefimiz bu” 
diye konuştu.

 TAYSAD üyelerinin ve sektör 
temsilcilerinin yoğun ilgisiyle ger-
çekleşen konferansta, Mercer Kari-
yer Ülke Lideri Şadiye Azışık Kılcıgil, 
FlexBen Partneri Barış Tişli, Adisa 
Danışmanlık Kurucu Ortağı Hüseyin 
Adanalı, Tofaş Yetenek Yönetimi ve 
Organizasyonel Dönüşüm Müdü-
rü Eren Çopur ve Borusan Holding 
Performans Yönetimi ve Ücret-
lendirme Müdürü Tahir Vayısoğlu 
kurumların içindeki yeni İK uygula-
malarını anlatıp, soruları yanıtla-
dılar. Ayrıca konferansta Rasyotek, 
Edenred Ticket, Flexben ve Transay 
firmaları da sponsor olarak katılım 
gösterdiler.
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Referans no: BRJP20221102002
Japon şirketi, yerel endüstriyel otomasyon pazarında önemli bir yer al-
maktadır ve şu anda ürün yelpazesini genişletmek için Avrupa’dan ilgi-
li ürünler ve teknolojiler aramaktadır. Şirket, özellikle IoT (Nesnelerin 
İnterneti) ve Endüstri 4.0 çözümlerinin yenilikçi kullanımını sağlayan 
sensörler ve güvenlik ekipmanları gibi robotik ve çevre birimleri ile ilgi-
lenmektedir. Ortaklık, ticari acentelik ve dağıtım hizmetleri anlaşmaları 
şeklinde olacaktır.

Referans no: BRES20220601006
Tarım ve sanayi araçları da dahil olmak üzere otomotiv sektöründe ge-
niş bir dağıtım ağına sahip İspanyol bir petrokimya şirketi, kataloğunu 
tamamlamak için yenilikçi ürünler aramaktadır. Şirketin dağıtım ağı top-
tancılar, yedek parça mağazaları, akaryakıt istasyonları, otomobil satıcı-
ları, perakendeciler vb. tarafından oluşturulduğu için bu kanallara uygun 
her türlü yenilikçi ürün değerlendirilecektir. Şirket dağıtım anlaşmaları 
aramaktadır.

Referans no: BRDE20221013010
Alman şirket, elektrik ve ısı üretimi için tesislerin satımı, kurulumu ve 
bakımını yapmaktadır. Ürün yelpazesi, (hidrojen) kojenerasyon tesislerini, 
hidrojen üretimi için elektrolizörleri, hidrojen depolamayı ve ısı transferi 
için güneş enerjisi termal yağ tesislerini kapsamaktadır. Söz konusu firma 
kombine ısı ve enerji santrallerinin bakımı ve optimizasyonu için bir servis 
ağının kurulması için ortaklar aramaktadır.

Referans no: BRDK20221013026
Danimarkalı bir şirket, yüksek fiyatlı tasarım ürünleri (bardaklar, tabak-
lar vb.) satmakta olup, porselen ve stoneware ürün tedariğinde bulunacağı 
üreticiler aramaktadır.

Referans no: BRES20221005011
Lüks moda endüstrisi için metalik bileşenler, aksesuarlar, bijuteri ve mü-
cevherat üreten İspanyol bir üretici, metal parça (paslanmaz çelik) teda-
rikçileri aramaktadır. Üretim, MIM (Metal Enjeksiyon Kalıplama) işlemi 
ile gerçekleştirilmelidir. Şirket tedarikçi anlaşması yapacağı ortaklar 
aramaktadır.

Referans no: BRGR20220927003
Özel ahşap yapılar (prefabrik ahşap kirişler, posi-strut ve glulam kirişler, 
ahşap çerçeve evler, spor salonları, ahşap köprüler) üretiminde deneyime 
sahip Yunan şirketi, ortak inşaat projeleri üstlenmek için ortak girişim 
anlaşmaları yapacağı partnerler aramaktadır.

Referans no: BRAT20220908004
Avusturyalı şirket, masa ve bar taburesi çerçeveleri konusunda pazar lide-
ridir ve ayrıca uzmanlığını lazer, damgalı ve kabartmalı parçaların fason 
üretimi için kullanmaktadır. Firma sacdan damgalı parça üretiminin bir 
kısmı dışarıdan temin edecek olup, bu amaçla metal işleme sektöründe 
faaliyet gösteren bir ortak aramaktadır.

Referans no: BRRO20221108017
El yapımı dondurma üretiminde faaliyet gösteren Romen şirketi, tedarikçi 
ve üretim anlaşması çerçevesinde işbirliği için yurtdışında hammadde ve 
ekipman tedarikçileri ve üreticileri - ticaret ortakları bulmakla ilgileniyor.

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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